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Друковані видання 

Год после выборов: депутаты бросили курить и стали больше драться  

Анастасия Рябоконь, "Комсомольская правда  в Украине"  

Одно из видимых достижений этого парламента бросается в глаза еще при подходе к 

Раде. Недавно ее окружал черный кованый забор. Он защищал депутатов от многочисленных 

митингов и акций протеста во время предвыборных баталий. Ограду на одном из первых 

заседаний спилили болгаркой "свободовцы" - полные энтузиазма новички в депутатском деле.  

Собственно, именно депутатским задором этот год и запомнился. Новички - помимо 

"Свободы" первый раз под куполом оказался Виталий Кличко и его команда - не раз 
блокировали трибуну и спорили со "старичками" - членами Партии регионов и Компартии.  

- Неплохо год прошел, неплохо. Но только случайных людей много, - подводит итоги 

года замглавы Партии регионов Михаил Чечетов. - Они пришли, чтобы покричать, 
подебоширить, и думают, что так смогут с нами договориться. Но такой подход не работает.  

Шумные депутаты - это "свободовцы". После выборов они заговорили о тотальном 

переходе всех выступлений за трибуной на украинский язык. И если кто-то из принципа или из 
уважения к русскоязычным избирателям продолжает выступать по-русски, с мест партии 

Тягнибока доносится топот и скандирование.  

Несмотря на языковой барьер, в этом созыве, говорит Михаил Чечетов, большинство и 

оппозиционеры голосовали слаженно, а евроинтеграционные законопроекты принимали 

конституционным большинством. Вот только оппозиция "почему-то" не рада.  

- Самостоятельных решений парламент не принимает, законы депутаты не обсуждают, 
голосуют по указаниям президентской Администрации и Кабмина, - возмущается Андрей 

Павловский из "Батьківщини".  

Но при этом оппозиционер затрудняется назвать хотя бы одно предложение партии, 

которое было бы альтернативой проголосованным проектам. Они уже давно играют в политику 

по-новому. И в этих раскладах Рада только площадка для публичных дискуссий, где всегда есть 
заинтересованные журналисты. А разработку своих законопроектов оставили на отдаленное 
будущее, когда при власти будут "свои" люди.  

Считалка "КП"  

9 законов депутаты приняли на первой сессии созыва, 325 - на второй, 220 законов на 
третьей сессии, которая еще не закрыта. Так что рассчитываем на рекорд.  

Особенности седьмого депутатского созыва  

* Закрытые курилки  

В этом году антитабачное лобби "дожало" курильщиков, и в здании парламента закрыли 

обе курилки. На первых порах на дверях каждой из них повесили табличку "комната отдыха", 

но пепельницы так и не убрали. Поэтому там по-прежнему собирались любители подымить. Но 

осенью, после возвращения депутатов с каникул, комнаты для курения оказались окончательно 

запертыми, и теперь курильщикам надо выходить на улицу. 

* Внутрипартийная форма 
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На последних выборах в Раду прошло много новых людей - около половины личного 

состава оппозиции не знали друг друга в лицо, а с некоторыми не знакомы до сих пор. Чтобы 

хоть как-то отличать своих от чужих, депутаты решили по-разному одеться. Члены 

"Батькiвщини" носили белые футболки, "свободовцы" не снимали вышиванок, а однопартийцы 

Виталия Кличко заказали красные регланы. Кстати, они их до сих пор не сняли. Обещают 
вернуться к пиджакам и галстукам после саммита в Вильнюсе. 

* Перелет "тушек" продолжается 

В прошлом созыве в Раде во всей красе раскрылось явление, когда оппозиционеры 

переходят во фракцию большинства. Чтобы обезопаситься от перебежчиков, перед выборами 

Арсений Яценюк заставлял будущих кандидатов приносить присягу. Не помогло. Уже в первую 

неделю работы два его депутата, предприниматели отец и сын Табаловы, вышли из фракции. А 

сейчас депутатами-"тушками" называют девятерых депутатов из его лагеря. 

Год назад Виталий Бала, директор Агентства моделирования ситуаций, 

прогнозировал, что работа депутатов будет идти со скандалами и драками. 

- Депутаты седьмого созыва в отличие от предшественников станут больше принимать 
законов, но будет ли эта трудоспособность эффективной - большой вопрос, - говорил он. - 

Также эта Рада будет достаточно агрессивной. Скандалы, потасовки, словесные перепалки. И 

чем ближе президентские выборы, тем больше будет конфликтов и противостояния. 

Как видим, его прогноз оправдался.  

В стране снова выборы!  

С сегодняшнего дня начинается обратный отсчет до повторных выборов на 
мажоритарных округах, где Центризбирком не установил результаты год назад. Выбирать 
пятерых новых депутатов будем 15 декабря. Но по календарному плану комиссия уже 
перечислила средства на подготовку выборов, утвердила состав окружных комиссий и 

приступила к регистрации кандидатов, которая продлится до 19 ноября.  

На сегодняшний день документы в ЦИК подали 45 кандидатов в депутаты. Период 

знакомства с ними только начинается, но вскоре они будут мелькать в телевизоре, спорить в 
радиоэфире, заклеят столбы и остановки участков своими портретами - а кое-где уже и места 
свободного не осталось. В общем, все как обычно, только с разницей масштабов. 

http://kp.ua/daily/281013/420725/ 

Рефат Чубаров получил повышение  

Андрей Соболев, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Сессия курултая крымско-татарского народа VI созыва открылась в субботу в здании 

Крымско-татарского академического музыкально-драматического театра в Симферополе. 
Главным вопросом мероприятия было избрание нового председателя меджлиса крымско-

татарского народа. Напомним, меджлис с 1991 года возглавлял народный депутат Мустафа 
Джемилев (фракция "Батькивщина"). Ранее Джемилев заявил, что не намерен выдвигать свою 

кандидатуру на новый срок. В 2007, 2009 и 2012 годах он уже пытался оставить свой пост, 
объясняя это усталостью, но курултай не принимал отставку. 

В субботу Джемилев подвел итоги своей деятельности, а также рассказал о задачах, 

которые предстоит решить его последователям. По его словам, неоспоримым достижением 

является то, что основная часть крымско-татарского народа вернулась на родину. "Удалось 
открыть несколько школ с преподаванием на родном языке, построено несколько десятков 

мечетей, есть несколько национальных периодических изданий, одно информационное 
агентство",— сообщил он делегатам. Главным же достижением, по его мнению, стало то, что на 
полуострове удалось сохранить "относительный мир". 

Мустафа Джемилев отметил, что следует продолжить переселение крымских татар из 
стран Центральной Азии, где "остаются, по разным оценкам, около 100 тыс. наших 

соотечественников". Необходимо развивать инфраструктуру крымско-татарских поселений в 
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Крыму и продолжать создавать школы с преподаванием на крымско-татарском языке, считает 
он. "90% детей крымских татар вынуждены ходить в русские школы",— объяснил господин 

Джемилев. Он также призвал бороться с "экстремистскими сектами, проповедующими 

бредовые идеи создания всемирного исламского халифата" и "очистить все мечети Крыма от их 

проповедников". 

На пост главы меджлиса баллотировались первый заместитель председателя меджлиса 
Рефат Чубаров и заместитель Ремзи Ильясов. Следует отметить, что Мустафа Джемилев 
отказался поддержать кого-либо из кандидатов, лишь указав, что они "обладают прекрасными 

качествами". "Мне кажется, что если бы Рефат Чубаров и Ремзи Ильясов работали вместе, то 

для народа была бы большая польза",— сказал вчера Джемилев. 

Вчера вечером делегаты 126 голосами избрали новым главой меджлиса Рефата 
Чубарова. За Ремзи Ильясова проголосовали 114 делегатов. "Я очень удовлетворен 

результатами выборов, хотя если бы победил Ремзи Ильясов, это тоже был бы хороший 

вариант",— заявил Мустафа Джемилев. 

Свое поражение Ремзи Ильясов воспринял спокойно. "Делегаты сделали свой выбор. 

Возможно, я продолжу работу в меджлисе, однако вряд ли я должен занимать должность 
первого заместителя председателя — у нас с новым главой меджлиса разное видение 
проблем",— сказал Ильясов. 

Следует отметить, что Ремзи Ильясов является приверженцем идеи реорганизации 

меджлиса в президиум курултая и предоставления курултаю статуса постоянно действующего 

парламента крымско-татарского народа. Рефат Чубаров выступает за сохранение модели 

работы меджлиса, действовавшей при Мустафе Джемилеве. На пресс-конференции после 
своего избрания Рефат Чубаров, в частности, сообщил, что намерен взять курс на омоложение 
меджлиса и добиться официального признания этого органа крымскими властями (как 

известно, в марте глава Совета министров Крыма Анатолий Могилев заявил, что меджлис 
находится "вне правового поля"). "Речь идет о том, чтобы между курултаем, меджлисом и 

крымской властью были установлены взаимоотношения, отвечающие интересам жителей 

Крыма. Попытки некоторых чиновников игнорировать представительский орган крымско-

татарского народа не привели к успеху ни одно крымское правительство. Поэтому вторая 
задача — установление системного диалога с крымской властью",— объяснил господин 

Чубаров. 

Глава правления Центра прикладных политических исследований "Пента" Владимир 

Фесенко полагает, что Рефат Чубаров продолжит политику Мустафы Джемилева и будет 
прислушиваться к его мнению. "Думаю, что сохранятся и напряженные отношения с 
Анатолием Могилевым, хотя явного обострения не будет",— считает Фесенко. 

http://www.kommersant.ua/doc/2330076 

Борис Колесніков: "Такому уряду на заході не дали б навіть вести бухгалтерію 

маленької фірми, яка виробляє козячий сир"  

«Дзеркало тижня. Україна»  

Після парламентських виборів 2012 року Борис Колесніков на якийсь час зник з 
інформаційного простору. Його відсутність "в ефірі" породила чимало чуток. Подейкували, що 

йому виставили рахунок за неефективне використання бюджетних коштів під час підготовки до 

Євро-2012, що кондитерську фабрику "Конті" буде змушений продати, що сам він нібито 

переховується в Москві. Усі чутки Колесніков категорично спростовує.  

Плюс Бориса Вікторовича як співрозмовника в тому, що він готовий спілкуватися на 
будь-яку тему — про асоціацію з ЄС і Митний союз, "Хюндаї" і дороги, Медведчука і 
Курченка, про уряд і рейдерство. Втім, одні його відповіді були дещо дипломатичними, інші — 

надто різкими. Коли він більш щирий — судити вам.  

— Борисе Вікторовичу, хотілося б почати з запитання про асоціацію України з ЄС і про 

те, що відбувається в Партії регіонів у цьому зв'язку. У партії єдина думка чи є розбіжності? 
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— Якщо говорити мовою спорту, а не політики, то якщо команда грає в сильній лізі, то 

вона завжди буде в тонусі. Якщо брати довгострокову перспективу, то Євросоюз — ліга вищого 

рівня й принесе користь Україні. Якщо брати короткострокову перспективу, то тут будуть 

проблеми, причому в сектора, який до цього не готовий. Я не хочу нікого образити, але в Лізі 
чемпіонів може грати не "Шахтар" чи "Динамо", а футбольний клуб дещо іншого рівня, 
наприклад "Говерла" або "Севастополь". Турнір буде той самий, тільки команда посідатиме 
місце, не дуже комфортне для українського самолюбства. Але якщо не грати з сильними, 

сильним ніколи не станеш. 

Я не хочу зараз зловживати критикою, але було багато прорахунків. Треба було 

критикувати Ющенка, коли він обіймав президентський пост. Що ми, до речі, й робили, хоча 
багато чого було упущено й до нього. 

Якщо говорити про будь-яку партійну ідеологію, то ідеологія країн розвинених і тих, що 

розвиваються, — це створення суспільства рівних можливостей. Ніхто цього суспільства ще не 
створив, але деякі країни близькі. За світовими оцінками, найближча, напевно, Швейцарія, хоча 
в США — це догма. 

Ми повинні подивитися на світ очима простого українця: що буде в його гаманці за того 

чи іншого вибору. За великим рахунком, країна успішна тоді, коли більшість її сімей небідні, а 
не навпаки: ми полетіли в космос, ми за рівнем мілітаризації наздоганяємо США, а люди, за 
світовими мірками, злиденні. Я маю на увазі Радянський Союз. Це питання часто виникало на 
дебатах з комуністами, їх просили назвати найкращі роки 70-х і 80-х. І щоб хтось із них сказав, 
що в цей рік люди — інженери, лікарі, робітники, селяни — жили краще, ніж їхні західні 
колеги. Треба мати повністю відморожене обличчя, щоб сказати таке. Досягти швидкого 

результату легше в Митному союзі. Але потім ми будемо менш конкурентні. Я до кінця не 
розумію позиції Російської Федерації, бо весь світ прагне до кооперації. Те, що взаємовигідно, 

треба робити. Ніщо не заважає мати зону вільної торгівлі з росіянами. 

Якщо буде вільний рух товарів, послуг, капіталу, праці, то більше нічого й не треба. Що 

лягло в основу ЄС? Союз вугілля й сталі між ФРН і Францією, укладений через десять років 
після закінчення Другої світової війни, в якій ці країни були прямими ворогами. Але ж ми 

ніколи ворогами не були ні з Росією, ні з іншими країнами Митного союзу. Тому те, що нас 
поєднує, має працювати. Я не розумію принципу: хто не з нами, той проти нас. 

— Ви маєте на увазі позицію Росії? 

— Так. Це завдасть шкоди економічним інтересам не тільки України, а й, насамперед, 

Росії. Причому й сьогодні, і в перспективі. 

— Але ж так сталося не вчора чи позавчора. Це почалося після розвалу Радянського 

Союзу й триває досі. 

— Я не хочу обговорювати внутрішню політику Російської Федерації, це виглядатиме 
так, що ми бачимо порошинку в чужому оці й не бачимо колоди у своєму. Глобальні помилки 

було допущено на початку 1990-х років. На перше місце я поставив би політику енергетичну, а 
на друге — політику податкову. Постсовкові уряди в економічних блоках виявляли повне 
економічне невігластво, причому починаючи з 1992-го й закінчуючи 2000-м. Вони взяли 

західну систему оподаткування й почали використовувати її в країні з плановою економікою. І 
"червоні директори" замість працювати над конкуренцією й ринком почали трудитися над 

відносинами з податковою адміністрацією. 

— Так, тоді запровадили ПДВ, податок на прибуток... 

— У 1952 р. де Голль прибрав податок з обороту й запровадив ПДВ, щоб експорт 
французьких товарів був успішнішим. Та вже в 1958 р. де Голль зрозумів, що податок складний 

і необхідний і потребує складного адміністрування. Якщо так вважали у Французькій 

республіці, де капіталізму на той момент було двісті років, то нам зі слов'янською душею, м'яко 

кажучи, важко буде адмініструвати цей податок. Так воно й вийшло. 

Ну, й асоціація — це ж не Євросоюз. Це ми відкриваємо ринки для європейських 

товарів. А нашу сільгосппродукцію в Європу просто так не пустять, будуть квоти, та й щодо 

інших товарів є обмеження. І ось після підписання угоди сюди прийдуть товари з сучасного 
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Заходу без мита. Україна цей удар відчує дуже швидко, проте ми на це йдемо. Західна Європа 
відбулася з 1945-го по 1965 р. завдяки каторжній праці післявоєнних поколінь, плану Маршалла 
(тобто американським кредитам, які було видано на багато десятиліть європейським приватним 

компаніям під державні гарантії). Якби політики США після Другої світової війни поставилися 

до Європи так, як сучасні лідери ЄС ставляться до України, Західна Європа й досі виглядала б, 

як Монголія часів Цеденбала. На жаль, у Європі нині немає Аденауера, Черчілля, де Голля... 

У нас вважають, що якщо ми вступимо в ЄС, то вже завтра нам усе дадуть, але такого не 
буде. І одна річ увійти в Євросоюз із середньою зарплатою в 450 дол., і зовсім інша — в 900 

дол. Зарплата — це ж кінцевий показник успішності. Можна, звичайно, йти від ВВП, але так 

зрозуміліше: якщо в нас така зарплата, то в нас і вся економіка така буде. 

— Вибір України в Росії критикують усі — від Путіна до Глазьєва й уже звільненого 

Онищенка... 

— Путін керує країною, що входить в G8, а для кого актуальна думка інших? Розумієте, 
є короткострокова й середньострокова перспективи. Якщо де Голль і Аденауер домовилися, то 

це чимало. І те, що говорить президент Російської Федерації, — це теж чимало. Питання тільки 

в тому, навіщо так нетактовно? Подивімося всю економіку, проаналізуймо, що нам дасть плюс, 
а що мінус. Які ми аргументи чуємо від російських чиновників третього-четвертого ешелону? 

Що Україна видаватиме сертифікати на європейські товари українського походження, тому 

матиме безмитне ввезення в РФ. Але ж це дурниця! Так, якщо Україна хоче мати відкриті 
кордони і з ЄС, і з МС, то тоді вона повинна дати державні гарантії і росіянам, і всім партнерам, 

що подібне виключено. Але також ми повинні дати гарантії західному світу, що не можемо на 
російські, білоруські й казахські товари видати українські сертифікати. З тим, що треба вживати 

заходів, я згоден повністю. 

— Як ви ставитеся до того, що Медведчук педалює тему Митного союзу? 

— Віктор Медведчук наводить економічні аргументи. Він акціонер київського "Динамо", 

наскільки я пам'ятаю, а "Динамо" завжди прагнуло грати в Лізі чемпіонів. Віктор має свою 

думку, вона багато в чому аргументована. Але якщо поглянути на довгострокову перспективу, 

то євроінтеграція, напевно, перспективніша. Цей політик викликає повагу тим, що має свою 

точку зору. Він її має! Я подивився ролики опозиції — там суцільна бравада. Що вам тепер 

заважає подати законопроект, який дозволить підняти пенсії й зарплати, тільки з огляду на 
реальні доходи бюджету? 

— Але й уряд міг би зробити те саме... 

— Якби мав реальні можливості.  

Зараз, коли звітують фінансові органи, вигадали таке образливо-принизливе визначення 

— мобілізація в бюджет. У всіх цивілізованих країнах податкова й бізнес — це партнери. Якщо 

ви візьмете стратегію будь-якої світової компанії, то вам скажуть, що фінанси — це функція 
сервісна. Тобто коли політичне рішення ухвалено, ви, будь ласка, забезпечте фінансування. А в 

нас фінанси — домінуюча функція протягом 20 років. Це цілковите невігластво. Ось податкова 
каже, що податків надійшло більше, але ж ВВП при цьому не зріс. Тобто це відомство звітує 
про те, що обдерло бізнес іще більше. І якщо ВВП не збільшується, а податкові надходження 

зростають — це погано, а не добре. Тобто такі собі хлопчиші-кибальчиші з перевіряючих 

організацій борються за праве діло. А плохишами вони вважають увесь український бізнес від 

малого підприємця до великої компанії, тобто тих, хто виробляє реальний продукт, хто годує 
кибальчишів. 

— Повернімося до Партії регіонів. Чи маєте єдність із цього питання? 

— Послухайте, у нас були не розбіжності, а різні точки зору. Думка керівника "Мотор-

Січі" — об'єктивна. Щоб перевести номенклатуру в західні стандарти, слід змінити 20 тис. 
стандартів, а це не так просто. Бізнес до цього готовий, держава поки що ні. А ветеринарні й 

карантинні лабораторії можуть бути виключно державними. 

Що ж до партії, то я вже казав, що в промисловців, за якими стоять 10-тисячні 
колективи, побоювання є. Добре з трибуни виступати, кліпи знімати, як знімає опозиція: 
"Завтра в нас буде зарплата європейська й пенсія". Звідки?! Звідки у Львові пенсія більша 
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візьметься чи зарплата, якщо там найбільший платник податків — бюджетна організація, яка 
називається "Львівська політехніка". Отже, все інше в тіні. Тому дискусія була, але вона не 
мала гострого характеру. Президент виступав як партнер, вислухав усі точки зору, висловив 

свою думку. Чому він приділив велику увагу природному газу? Тому що це дамоклів меч, що 

висить над нашою економікою. Але ж я не юрист, щоб заглиблюватися у правову казуїстику 

справи Тимошенко. Давайте подивимося на економіку. Україна, за світовими оцінками, втрачає 
мільярди доларів щорічно. 

— Якщо взяти вашу компанію "Конті", то в які країни експортуєте продукцію?  

— У нас внутрішнє виробництво в Росії величезне. 

— Що зміниться після підписання Угоди про асоціацію? 

— Нічого. Ми покриваємо російський ринок на 90% за рахунок російського 

виробництва. 40% у загальному балансі продажів компанії припадає на РФ, 40% — на 
український ринок і 20% — на треті країни. У російську фабрику за останні три роки 

інвестовано 220 млн дол., було створено наймогутніше виробництво. 

— Чи є експорт у країни ЄС? 

— Є, але він незначний. 

— Що не так? 

— Маркетинг коштує мільярди. Ми 74 роки виробляли товари, взагалі не знаючи слова 
"бренд". Радянська харчова промисловість була побудована за географічним принципом: 

райхарчопроми, обласні управління. Західні — за брендовим. Тобто якщо це Маrs, то в усьому 

світі Маrs. Нас там ніхто не чекає, але нічого страшного. Треба купувати фабрики в ЄС і по 

одному-два бренди виводити туди, так само, як ми робили в Росії. У Росії ринок багатший, і 
взагалі слов'янські країни більше витрачають на цукерки. Отже, більше люблять своїх дітей і 
менше стежать за фігурою. 

—А що буде, якщо Путін задіє якісь загороджувальні механізми після підписання Угоди 

про асоціацію? Ризики можна прорахувати? 

—Я не хочу про це говорити. Міністру економіки фракція поставила завдання ще в 

березні, але він досі нічого не сказав. Прасолов повинен відповісти на ці запитання не тільки 

партії, а й країні загалом: які будуть плюси, які мінуси? Це пряме завдання міністра. Треба 
робити спільні підприємства й організовувати виробництво спільними зусиллями. Адже тут є 
непогана виробнича база. 

До речі, на мою думку, грамотний фахівець з посади керівника СКМ не йде…  

В авіабудуванні у нас концепція ще сталінська. Тоді вона була виправдана тим, що 

Радянському Союзу в певний момент могли просто не продати запчастин на літаки західного 

виробництва. Зараз такого й близько немає, тому весь світ кооперований в авіації: хтось робить 
двигуни, хтось фюзеляжі. І всі країни, які беруть участь у цьому процесі, ці літаки й продають. 
Проект "Сухий Super Jet 100" уже стає справжнім міжнародним проектом. Ан-148/158 повинен 

мати певний відсоток західних комплектуючих плюс російське виробництво, тоді в їх продажу 

буде зацікавлений увесь світ. 

— Скажіть, а як ми виходитимемо з ситуації, коли буде підписано Угоду про вільну 

торгівлю з ЄС, але не всі наші товари й послуги підуть у Європу? Оскільки там є чимало 

обмежень. 

— Поляків і литовців не пустили й донині за багатьма позиціями, а це дійсні члени 

Євросоюзу. А що стосується аграрного бізнесу, то досі у Польщі й Литві діють квоти, тож вони 

не можуть поставити більше. 

— Я знаю, що відбувалися переговори про те, щоб допустити європейських 

автоперевізників у нашу країну, але українських у Європу — ні. 

— Такого не було, і такого точно не буде. 

— Який ефект від членства України в СОТ? 
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— Сім років працювали над отриманням членства в СОТ, договір підписали, а економіка 
втрачає. Росіяни пропонували вступити в СОТ одночасно, що дало б змогу домогтися значно 

кращих умов, ніж є в України. Приміром, підписали відстрочку на цукор (на імпорт з ЄС. — 

Ред.) на десять років, і через три роки вона закінчиться. І цукрова промисловість України помре 
в один день, як це було в Угорщині. Це точно. 

— Через імпорт? 

— Так, там усі заводи сучасні, великі, вони обробляють і буряковий цукор, і тростинний. 

У нас такі можливості всього у кількох заводів. Коли Німеччина об'єдналася, німці знесли всі 
цукрові заводи в Східній Німеччині. І в Україні можливий колапс у 2017 р., так буває, коли в 

політичній риториці, надміру захоплюючись, забувають про економіку. 

— Якщо в країну вільно хлине імпорт, як це позначиться на нашому 

зовнішньоторговельному балансі? 

— Він і так сюди хлинув. Тільки зараз він іде контрабандою, а тоді йтиме легально. 

Тобто ви думаєте, за обсягами нічого не зміниться? 

— А що може змінитися? В імпорті багато товарних груп, давайте конкретизуємо. 

— Наприклад, автомобілі. 

— А що зміниться? Ми що, виробляємо автомобілі в серйозних обсягах? У нас і так усі 
світові концерни представлені. Тільки чехи, словаки й росіяни виробляють їх на своїх заводах, а 
ми будемо оплачувати працю західних робітників. Але це й зараз так. 

— Отже, ми купуватимемо імпортні автомобілі. Втім, як і багато чого іншого… 

— Якщо буде за що… 

Продуктивність праці в Україні становить 19% від продуктивності праці в США, 22—

25% — у Західній Європі, 29—31% від продуктивності праці в Східній Європі. Це говорить про 

те, що ми працюємо в 3,5 разу гірше, ніж у Східній Європі, учетверо гірше, ніж у Західній, і 
вп'ятеро гірше, ніж у США. Відповідно, якщо ви зарплату в 450 дол. помножите на 5, то 

отримаєте зарплату в 2250 дол., яку міг би отримувати українець, якби працював з такою самою 

продуктивністю, як американець. Але в цьому ж винні не українці, а відсутність засобів 

виробництва. Якщо ви робите глиняні горщики, а гончарний круг один, то хоч скільки б ви 

працювали, хоч цілодобово, але горщиків не побільшає, поки завод не відкриється. Так само і в 

економіці. Потрібні інвестиції, а інвестиції — це довіра до країни. Без величезних інвестицій ми 

не досягнемо рівня продуктивності праці навіть східноєвропейських країн. Це стосується й усіх 

очікувань від ЄС: ніхто нам просто так нічого не дасть. 

— Рінат Ахметов днями сказав, що нам потрібні єдині правила для всіх, у тому числі, й 

для інвесторів, щоб вони, прийшовши до нас у костюмах, не йшли від нас у шортах… 

— Нам потрібні єдині правила, причому для всіх інвесторів, і для вітчизняних, і для 
іноземних. Чим внутрішній інвестор відрізняється від іноземного? Але боюся, що при 

нинішньому засиллі контролюючих органів і шорти доведеться орендувати, в 
Держказначейства наприклад. 

— Але зміст його слів і в тому, що цих правил зараз немає. 

— Абсолютно точно. Я про це казав і п'ять-шість, і десять років тому. Як ми можемо 

довести світовому інвестору, що ми кращі за Китай і країни Східної Європи? Чому він має 
вибрати саме Україну? У підсумку ніхто нас не вибрав. 

— А чому нічого не змінюється? 

— З низки причин. Уряд не має, як мені здається, комплексного розуміння проблеми 

відсутності інвестицій. Ну й, звісно, засилля перевіряючих органів відштовхує інвесторів. Усі ці 
рейдерські схеми стосовно "Оушен плази", "Глобуса" й інші, м'яко кажучи, не додають віри в 

Україну. Президент вимагав від правоохоронців унеможливити ці "схеми". Але, з іншого боку, 

без участі правоохоронців у цих аферах вони були б неможливі. Президент дуже жорстко 

поставив завдання: якщо ви хочете асоціацію, то забезпечте європейську прокуратуру, 

європейські суди, європейську податкову. 
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Зможе уряд усе це забезпечити, отже, будемо рухатися вперед. Якщо ні, значить… він 

займається не своєю справою. Я це кажу не тому, що вчора працював в уряді, а сьогодні в 

парламенті. Я це казав на всіх засіданнях уряду і раніше! 

Але якщо керівники уряду кажуть: "Видатки знижувати — остання справа! Треба 
підвищити доходи, фіскали погано працюють", то такому уряду на Заході не дали б навіть вести 

бухгалтерію маленької фірми, яка виробляє козячий сир. Що таке бізнес? Ви працюєте над 

зростанням дохідної частини і знижуєте видаткову, у тому числі за рахунок нових технологій і 
високої продуктивності праці. Доходи треба підвищувати, запрошуючи бізнес до виходу з тіні. 
Але ми повинні забезпечити цей вихід, щоб ніхто з перевіряючих органів уже не міг вплинути 

на бізнес. І водночас знижувати державні видатки — це дорога з двобічним рухом. Невеликий, 

але яскравий приклад ефективності роботи: ми відзначатимемо цього року триріччя створення 
Володимиром Семиноженком електронного уряду, що підтверджує старий анекдот про те, що 

радянські калькулятори — найбільші у світі.  

— Але, судячи з ваших слів, ця проблема не вирішувалася, не вирішується і вирішуватися 

не буде. 

— Життя змусить… 

— Лише указу президента для цього недостатньо. 

— Ні, тут уже не про укази йдеться. Життя змусить, коли не вистачатиме грошей на 
обслуговування чиновників. Це швидко приземлює. 

— Великий бізнес, який є частиною правлячої партії та уряду, теж відчуває на собі 

рейдерство, перевірки тощо? Наскільки це для вас актуально й болісно? 

— Я думаю, що спроби рейдерства відчувають усі, незалежно від партійної належності. 
Зараз це вже епізоди, а кілька років тому це було цілком буденним. Усі це відчувають. 

— Вам доводилося відбиватися? 

— Мені — ні, але багатьом моїм друзям доводилося. Мені було легше в тому плані, що в 
нас усі компанії нові й побудовані з чистого аркуша, не купувалися основні фонди, в СРСР 

таких компаній не було. Нема чого відбирати. 

— Будівельна компанія "Альтком" ваша? 

— Ні, не моя. Мені всі її приписують. Будівництво на державних замовленнях — це 
прямий шлях до банкрутства. "Альтком" має одну сильну сторону за рахунок досвіду 

виконання великих обсягів робіт, у тому числі й за межами України, — дуже сильна інженерна 
складова. Це їхній єдиний плюс, усе інше — мінуси. І таких, як "Альтком", я міг купити на 
початку 2000-х десяток. Разом з "Альткомом", до речі. Працювати на держзамовленнях — це 
залежати напряму від уряду. І "Альтком" перед Євро-2012 виявився єдиною компанією, яка 
взялася за будівництво львівського стадіону. 

— А хто власник "Альткому"? 

— Олександр Тесленко, наскільки я знаю. Він смілива людина, навіть сміливіша, ніж 

треба. Ніхто зі світових компаній, з якими ми вели переговори, не погодився за 18 місяців 

побудувати стадіон, на який не було навіть проектної документації. Це стосується й будівлі 
донецького авіатермінала. Вони за це взялися і зробили. Я вам навіть більше скажу: стадіон у 

Львові вони одержали в навантаження за право побудувати злітно-посадкову смугу. Бо ніхто не 
брався за стадіон категорично. І "Альтком" побудував його з нуля. 

— Ви зникли з поля зору після Євро-2012, і з'явилися чутки про продаж "Конті", про 

якісь проблеми… 

— Я вже стомився від цих запитань. 

— Звідки чутки? 

— Розумієте, коли людина щось робить, то завжди є прибічники, а є опоненти. На 
здоров'я. Ось із "Хюндаєм" спланували пряму акцію з дискредитації під керівництвом одного з 
наших однопартійців. 

— А ви задоволені проектом з "Хюндаєм"? 
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—Головне, щоб пасажири були задоволені. Усі експертизи показали, що в невдалому 

старті на 70% винна залізниця, на 30% — компанія "Хюндай". Наприклад, чому згоріла 
підстанція? Тому що японський чи корейський комп'ютер не може зрозуміти, чому контакти 

підвішені на різній висоті, й в "Укрзалізниці" це чудово знали. Нехай Козак і технічний 

персонал дадуть відповідь на ці запитання, вони керували залізницею, коли впроваджували 

"Хюндай". Його мовчання — це страусова позиція. Уся моя роль у проекті "Хюндая" 

(Костянтин Єфименко, тодішній міністр транспорту, може це підтвердити) у тому, що 

Ексімбанк Південної Кореї просив 8,5% річних за кредитом, а ми знизили до 4,5%. 

Уся складність у чому? У тому, що потяги прийшли у квітні, з 27 травня вже діяв 

розклад, 8 червня починався чемпіонат Європи, у Німеччині й Франції вже продавали квитки. У 

нас було 30 днів на підготовку, але не було зимових умов. Хоча я пропонував під час 
підписання контракту тому ж таки Козаку перегнати потяги по Транссибу, це було б справжнє 
випробування. По-перше, це було б на два місяці швидше, по-друге, відразу — жорсткі умови. 

Треба було не везти їх теплоходами навколо Землі, а довезти за добу до Находки й звідти за 
десять днів перегнати. Але це вже деталі. Конструктивні помилки були, це визнав і "Хюндай", 

мала місце й недбалість обслуговуючого персоналу. 

Проте ми перевезли один мільйон пасажирів, до кінця року їх буде 3 млн. За цими 

перевезеннями майбутнє. Від пасажирів я особисто нічого поганого не чув, але вибачився перед 

усіма, хто зіткнувся з незручностями. Якби сьогодні треба було вибирати, то за 
співвідношенням ціна—якість ми однаково вибрали б "Хюндай" або "Шкоду". Між іншим, 

швидкісні потяги спізнюються у двох випадках зі ста. А потяги класичні спізнюються в дев'яти 

випадках зі ста, але про це ніхто не пише. 

— А як у цьому разі ви оцінюєте дорожні проекти? Я не маю на увазі тільки підготовку 

до Євро-2012, а дорожню інфраструктуру як таку. 

—Я прийшов в уряд лише з однієї причини: мене запросив президент із дорученням і 
проханням провести Євро. І пишаюся роботою команди, попри все. Увесь світ відкрив для себе 
Україну, CNN показав репортаж "Спляча красуня прокидається"! Що мені думка якихось 
модераторів, мені важлива думка всього світу! Що ж стосується дорожнього будівництва, то 

якщо вся Західна Європа будує дороги по 6 млн євро за кілометр, а Україна намагається 
побудувати за 4 млн грн, то "маємо те, що маємо". Просто увесь світ відразу вкладає і 30 років 

не підходить до цього, а в нас своє ноу-хау: кожного року ямковий ремонт. В остаточному 

підсумку, заплативши 4 млн грн щороку, ми витратимо більше. І отримуємо негативну реакцію 

людей, які сидять за кермом. 

Я зустрічався з міністром транспорту США, котрий казав, що ще ніхто у світі не будував 

доріг за рахунок акцизів і зборів. За рахунок цього можна тільки експлуатувати шляхи. Бюджет 
повинен спрямовувати прямі інвестиції і будувати нові дороги, а вже експлуатація — справа 
сервісних компаній або державних, це вже як вам зручно. 

— А звідки гроші візьмуться в бюджеті на ці дороги, якщо не акцизи? 

—Нехай знижують видаткову частину бюджету, прибираючи неефективне управління, 
наприклад. Що сьогодні роблять десятки тисяч співробітників районних адміністрацій у 

секторах економіки, де держава не має жодного активу? Чому в нас безліч дублюючих 

організацій: райвно, міськвно, облвно, райздоров'я, міськздоров'я, облздоров'я. У бізнесі 35 тис. 
компаній, білих, публічних, які сплачують податки. Податківців 60 тис. Тобто на кожну 

компанію майже дві людини. Це навіть не смішно. Кількість має переходити в якість, тобто 

обов'язкові соціальні пакети, прийняті в усьому цивілізованому світі для держслужбовців 

(житло з першого дня підписання контракту, високий рівень зарплат тощо). 

— І все ж таки, звідки взяти гроші на дороги? 

—Пряме державне інвестування. У бюджеті виділяються гроші на капбудівництво. 

Нехай ми вкладемося в 5 млн дол. за кілометр. Усе-таки в нас зарплата нижча. Я кажу про 

дороги у дві смуги в кожен бік, тобто про дороги категорії 1Б. Така дорога в середньому коштує 
в Європі 6 млн, у нас 5 млн. Отже, маємо розуміти, що для будівництва 500 км на рік ми 
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повинні витратити 2,5 млрд дол., тобто 20 млрд грн. Треба дивитися, що необхідно скоротити, 

щоб знайти ці гроші й побудувати дороги. 

— Ви знаєте, що зараз Укравтодор за рішенням уряду, та ще й закон ухвалили 

нещодавно, передає 2/3 доріг місцевій владі? 

— Так прийнято в усьому світі. Інша річ, що передати дороги мало, треба ще й ресурси 

передати. 

— У проекті бюджету на 2014 р. цього немає. 

—Комітет доручив Мінінфраструктури разом з Укравтодором підготувати проект закону 

про фінансування. 

— І він буде? 

—Буде. Можуть використовуватися деякі додаткові фактори, наприклад GPS-облік 

великовантажного транспорту. Водії легкових автомобілів і "маловантажок" платити не 
повинні. А транспорт понад 10 тонн враховуватиметься супутником, і платити доведеться за 
кожен кілометр. Для місцевих доріг це великий плюс. Таку систему можна розгорнути за 12—

18 місяців. 

— Я не розумію одного: Укравтодор має підрозділ у кожному регіоні, чим допоможе 

дорогам управління місцевими чиновниками? 

—Але Укравтодор — це неефективна організація. 

— Чому? 

— У світі ці функції розділені: планує дороги Мінтранс, будує дороги незалежний ринок 

підрядників, експлуатують — десь приватні компанії, десь державні. А в нас це все в одній 

грудці, і це не працює. Ми так і не розібралися за 22 роки з двома галузями: житлово-

комунальним господарством і дорожнім будівництвом. А ці сфери стосуються безпосередньо 

кожного українця. Тому треба вкладати великі гроші, відразу будувати якісні дороги й знайти 

ефективний механізм експлуатації. Що ж до концесій, то в нас для цього немає ринку. У всіх 

країнах Східної Європи, крім Хорватії, це закінчилося дефолтом. Держава Україна повинна 
дати зобов'язання, що цими дорогами пройде певна кількість машин, якщо їх буде менше, то 

уряд України повинен розплатитися грошима платників податків. А, як правило, машин завжди 

менше. Цей бізнес безпрограшний для концесіонера, а для держави це — дефолт. 

— А трафік ми гарантувати не можемо… 

—Умовно кажучи, вони захочуть трафік у 10 тис. машин на добу, а реально буде, 
наприклад, 6 тис. Концесіонер скаже: "Нічого, збільшиться". Але поки він збільшиться, Україна 
сплатить подвійну вартість цих доріг. Що ж до залізниць, то майбутнє за потягами, які 
матимуть сидіння, а не полиці. Упродовж трьох-чотирьох років цю проблему доведеться 
вирішувати. Тому що за парк зі спальними вагонами українці заплатити не в змозі. Собівартість 
прогону потяга маршрутом, наприклад, Київ—Харків для класичного вагона виробництва НДР 

вища, ніж для швидкісних поїздів. А місць для пасажирів значно менше. Якби сьогодні за 
собівартістю продавати плацкартні й купейні квитки, то черга за квитками на "Хюндаї" та 
"Шкоди" утворилася б на два роки вперед. Не повинно бути таких поїздів, як Маріуполь—
Санкт-Петербург. Ми порахували, що від Санкт-Петербурга до Маріуполя доїжджали 18 осіб, а 
ми ганяли поїзд із 18 вагонів! 

Питання в раціональності. Наприклад, у нас на тисячу жителів міліціонерів у 3,3 разу 

більше, ніж у США поліцейських. А чи в Україні безпечніше, ніж у США? 

— Але цю проблему розв'язують одним порухом пальця. 

— Це так здається. Ви не уявляєте, на який спротив середньої ланки наразилися 
президент і топ-команда. Суцільна казуїстика! У Кабміні має працювати не 600 осіб, а 60 

максимум, у Мінфіні — не 2 тис., а 50, ніяких "мінздохів" не має бути, це все — Міністерство 

фінансів. Міністр фінансів США — це особа, яку охороняють, а депутати й спікери нікому не 
потрібні, гроші в ринковій економіці вирішують усе. У Мінфіні має бути три департаменти: 

департамент доходів, митниця й департамент бюджетного планування. Все. 
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— Те, про що ви кажете, зробив Саакашвілі. Він скоротив усі міністерства, у Грузії 

навіть пенсійного фонду немає. 

— Грузія — країна, яка менша за населенням, ніж Донецька область, тому говорити про 

неї не варто. Це все зробили й західні європейські країни, просто Грузія — це приклад 

найближчий. Саакашвілі здолав корупцію у правоохоронних органах і судах, але програв 
вибори. Бо він з точки зору PR виглядав західним лідером, а в грузинських в'язницях 

продовжувалися катування. Так не буває. Що поховало "помаранчеву команду"? Вони прийшли 

під західними гаслами й принципами, а виявилися чистими совками з рекетирськими нахилами. 

І замість швидко розчистити поле під ринкову економіку й західну демократію, вони побігли 

відбирати. 

— Когорта великих підприємців України поповнилася Сергієм Курченком. Що ви 

думаєте про нього? 

—Я бачив його кілька разів на футболі, нічого не можу сказати. 

— Ну звідки раптом з'являється стільки грошей у такої молодої людини? 

—Ви знаєте, є хороший принцип: не рахувати чужих грошей. 

— А ми не рахуємо, ми хочемо довідатися, звідки вони. 

—Якщо він прийшов у великий бізнес, то має бути публічною людиною. Нехай він 

розкаже про себе. Ахметов, Новинський, Пінчук уже про себе розповіли. Навіть Коломойський 

може про себе розповісти, і навіть телефон дати. Правда, не свій, а Суркіса, але це вже деталі. 

— І все-таки, невідомо звідки у 2012 р. з'являється людина з колосальною сумою грошей 

і робить дорогі покупки. 

—А що ви називаєте дорогими покупками? 

— Наприклад, "Металіст".  

— "Металіст" — проект соціальний. І збитковий, назавжди збитковий. Але цим 

Курченко показав свою любов до футболу й продемонстрував свою публічність.  

— Він іще купив УМХ, Одеський НПЗ. Це все колосальні суми. 

—Знаєте, якби він купив кондитерську фабрику або сільгосппідприємство, я вам 

прокоментував би професійно, чи є в цьому перспектива. 

— Але ж ми не про перспективу говоримо… 

—Якщо ми говоримо про НПЗ, то, наскільки я знаю, ефективність роботи наших НПЗ 

нижча, ніж західних. Як же конкурувати в рамках СОТ? Мені важко коментувати угоди 

Курченка і його капітал. 

— А ви вірите, що можна так швидко досягти успіхів у бізнесі? 

—Скоріш за все, це трейдинговий капітал. Ми з друзями з 1988 р. мали щільні контакти 

із Союзплодімпортом у СРСР, і наш перший мільйон заробили на трейдингових операціях, 

купівлі й продажу тропічних і цитрусових плодів. Отже, трейдингові операції можуть 
приносити такі гроші. 

— Але він не займався цим у 80-х і 90-х. Він тоді був дитиною. 

—Я не експерт в енергетичній сфері, тому мені складно про це говорити. 

— Ваші прогнози на майбутнє виявилися суперечливими. З одного боку, ви за ринкову 

економіку в західному уявленні, з іншого — кажете, що нас очікують проблеми. Вихід є? 

—Ми не змогли довести людям старшого покоління переваги ринкової економіки, які 
принесли успіх усьому цивілізованому світу. І для вирішення цього питання потрібно докласти 

зусиль усім політичним силам України, інакше країна не відбудеться. А проблеми є в будь-якій 

країні. 

http://gazeta.dt.ua/internal/boris-kolesnikov-takomu-uryadu-na-zahodi-ne-dali-b-navit-vesti-

buhgalteriyu-malenkoyi-firmi-yaka-viroblyaye-kozyachiy-sir-_.html 
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"Свобода" в каждом слове  

Галина Корба, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Законопроект N3494 "О внесении изменений в закон "О государственной службе" 

(относительно обязательного владения украинским языком должностными и служебными 

лицами органов государственной власти)" подготовили и внесли в парламент народные 
депутаты Ирина Фарион и Юрий Михальчишин. Согласно документу, право на работу в 

госструктурах предоставляется лицам, "владеющим украинским языком на уровне, 
необходимом для выполнения их должностных обязанностей". Парламентарии также 
предложили дополнить перечень принципов госслужащего новым положением: "не допускать 
публичных проявлений пренебрежения украинским языком, издевательства или глумления над 

ним, а также его дискредитации". 

"Каждый государственный служащий от низа до верха должен безупречно владеть 
украинским языком, для этого каждый из них должен обязательно сдавать соответствующий 

экзамен. Это нужно было сделать еще в 1991 году, после получения независимости, чтоб 

отсеять всех этих невежд",— заявила Ирина Фарион. Согласно законопроекту, порядок 

проведения таких экзаменов будет определять Кабинет министров. 

Фарион посетовала, что ее предыдущую инициативу — законопроект N2601, 

предусматривающий уголовную ответственность в виде трех лет лишения свободы за 
"публичное пренебрежение украинским языком",— Верховная Рада не стала рассматривать. 
"Если бы была уголовная ответственность — от трех до семи лет тюрьмы, то лица вроде 
Вадима Колесниченко изучали бы украинский язык за решеткой и делали бы это очень 
быстро",— заметила народный депутат. 

Примечательно, что авторы законопроекта не предусмотрели механизм подтверждения 

знания государственного языка уже работающими чиновниками. "Думаю, это нужно будет 
урегулировать подзаконными нормативно-правовыми актами, чтобы устроить переаттестацию 

для тех, кто почему-то до сих пор не смог овладеть государственным языком",— сказал Юрий 

Михальчишин. 

В комитете по вопросам государственного строительства и местного самоуправления к 

инициативе отнеслись по-разному. "Вы посмотрите, что сейчас происходит в России. Ни один 

трудовой мигрант не будет работать, к примеру, в российском жилищно-коммунальном 

хозяйстве, если не сдаст экзамен по русскому языку. Во Франции опять поднимают вопрос — 

что это за госслужащий, который не знает государственного языка. Эту инициативу я 

абсолютно поддерживаю. Украина начинается с каждого государственного бланка. 
Госслужащие действуют от имени Украины, и если они не владеют государственным языком, 

они не должны быть госслужащими",— заявил член комитета народный депутат Владимир 

Бондаренко. "Я против этой инициативы. Если мы будем принимать такие законы, будет только 

хуже. Когда депутат выступает с трибуны по-русски, а "Свобода" начинает его перекрикивать 
— это какой-то силовой вариант. Человек сам знает, когда ему перейти на украинский язык. 

Здесь не нужно прессинговать. Свобода является двигателем всего",— уверен член комитета 
народный депутат Евгений Карташов (Партия регионов). 

Оппонент партии "Свобода" в языковом вопросе Вадим Колесниченко, комментируя 

документ, не мог скрыть эмоций. "Авторам законопроекта нужно почитать законы Украины, 

где написано, что претендент на должность госслужащего должен знать украинский язык. 

Фарион делать нечего, вот она хвостом и виляет, этот законопроект я считаю полной дурью",— 

заявил Колесниченко. 

http://www.kommersant.ua/doc/2330136 
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Інтернет-ЗМІ 

Павел Розенко: «Действующая власть довела экономику Украины до ручки»  

Соціальна Країна 

Действующая власть довела экономику Украины до ручки. Об этом в беседе с 
корреспондентом «Соціальної Країни» заявил член партии «УДАР», замглавы Комитета ВР по 

вопросам социальной политики и труда Павел Розенко. 

Так, комментируя падение заработных плат в сентябре на 1,3%, эксперт отметил: «Во-

первых, надо понимать, что не только сентябрь, но и три последних месяца были ознаменованы 

резким понижением зарплат. Правительство де-факто утратило контроль над ситуацией в 

экономической сфере. Внешнего ресурса для запуска экономики нет». 

«Меня удивляет, что президент абстрагировался от сложившейся ситуации, и никак не 
реагирует на падение экономики», - подчеркнул Розенко и добавил: 

«Во-вторых, сегодня мы наблюдаем абсолютный бардак в социальной сфере, 
обусловленный бездействием со стороны министра. Ответственность в полной мере лежит на 
плечах Королевской. Однако и президент сыграл в этом немалую роль». 

«Само назначение Королевской на этот пост выглядело, мягко говоря, странно. На 
должности министра она продолжает доказывать свою некомпетентность и 

непрофессионализм», - считает нардеп. 

На вопрос, стоит ли украинцам ожидать повышения зарплат в случае подписания 
Соглашения об ассоциации с ЕС, Розенко ответил: «До тех пор, пока президентом Украины 

будет Виктор Янукович, премьер-министром Николай Азаров, а министром социальной 

политики Наталья Королевская, рассчитывать на улучшение экономической ситуации не имеет 
смысла». 

«Надо понимать, что один документ ничего не изменит. Нужно в корне менять 
государственную политику, а для этого необходима смена сласти. Поэтому все надежды на 
2015 год», - резюмировал Розенко. 

Следует отметить, что размер средней заработной платы штатного работника в Украине 
в сентябре сократился на 43 гривен (1,3%) - до 3261 гривен против 3304 гривен в августе. Об 

этом говорится в сообщении Госстата. 

Традиционно самые высокие зарплаты в сентябре получили работники авиатранспорта - 
11 тысяч гривен и сферы финансов и страхования - 6045 грн. Самые низкие - почтальоны, чья 
зарплата в среднем составила 1877 гривен. 

Зарплаты выше среднего уровня зафиксированы в промышленности - в среднем 3784 

гривен, транспорте - 4071 гривен, информации и телекоммуникаций - 4608 гривен, в научной 

сфере - 4165 гривен, в сфере искусств - 3381 гривен. 

Средняя зарплата врачей и учителей традиционно оказалась ниже среднего- 2362 гривен 

и 2730 гривен соответственно. 

http://www.sockraina.com/news/2140 

Яценюк побил Кличко  

ОстроВ 

"Это хуже, чем преступление, это ошибка", - сказал однажды легендарный Талейран о 

событиях, правда, более драматичных, чем лишение не головы, а всего лишь гипотетической 

"короны" одного из самых рейтинговых кандидатов в президенты Виталия Кличко. В 

украинской мини-революции, похоже, имели место и то, и другое: и ошибка и преступление. 
"Революция" стала общим итогом. 

Под видом изменений в Налоговый кодекс Верховная Рада фактически лишила Виталия 
Кличко шанса участвовать в выборах президента. В перечне конституционных требований к 
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потениальному Главе государства - проживание на территории Украины не менее десяти 

последних лет перед днем выборов. Поправка в проект закона "О внесении изменений в 

Налоговый кодекс Украины касательно учета и регистрации плательщиков налогов", внесенная 
якобы членом оппозиционной фракции "Батькивщина" Игорем Бриченко, и принятая вчера 
вместе с законом, говорит, что "в случае, если лицо имеет право постоянного проживания на 
территории иностранного государства, оно считается таким, которое не проживает в Украине". 

Так Виталия Кличко, имеющего право постоянного проживания в Германии, сделали 

иностранным резидентом. 

Тридцать одна поправка 

Закон принимали очень спешно. Доработанный проект и таблица поправок к нему были 

опубликованы только накануне голосования - заседание комитета, на котором рассматривались 
поправки, тоже состоялось за день до принятия законопроекта, 23 октября. Появившиеся в тот 
же день замечания Главного юридического управления ВР содержат массу указаний на те или 

иные допущенные авторами законопроекта нарушения, в том числе Регламента ВР, самого 

Налогового кодекса, в который вносятся поправки, и даже принципа верховенства права. 

При этом парламентские эксперты критикуют и приписанную Бриченко поправку, чем 

подтверждают, что она все-таки была в документах, которые поступили им на анализ. Между 

тем, в оппозиции заявляют, что в розданной им на заседании комитета таблице поправок ничего 

о резидентах не было. И что документы были сфальсифицированы "регионалами". 

Из высказываний представителей оппозиции: 

Арсений Яценюк, глава парламентской фракции "Батькивщина": "Вчера ночью 

сфальсифицированная поправка от имени якобы оппозиции вносится в закон Украины "О 

налоговом кодексе", после чего якобы голосуется комитетом, хотя она не проходила комитет". 

Виктор Чумак, депутат фракции Кличко: "Терехин передал два документа: 
сравнительную таблицу, которая рассматривалась на комитете, и сравнительную таблицу, 

которая была роздана народным депутатам в зале. Разница составляет 22 поправки". Есть ли 

среди "разницы" скандальная поправка Бриченко, депутат не уточнил. 

Игорь Бриченко, член фракции "Батькивщина": "К закону 2045 и поправок, которые там 

отмечены от Игоря Бриченко, народного депутата Украины, я не имею никакого отношения". 

На самом деле закон, о котором идет спор, имеет другой номер: 2054а. 

Сергей Соболев (фракция "Батькивщины") позже заявил, что Бриченко вносил поправки 

в другой закон. В размещенном на сайте Верховной Рады профиле Игоря Бритченко, который 

по долгу службы имеет вообще довольно опосредованное отношение как к Налоговому 

кодексу, так и к иностранным резидентам, являясь членом комитета ВР по вопросам аграрной 

политики и земельных отношений, не указано ни одного другого законопроекта, в который он 

вносил поправки. Помимо законопроекта о Налоговом кодексе, нардеп приложился еще только 

к одному документу чужого авторства, предложив к нему всего одну поправку, которая к тому 

же была отклонена - пять месяцев назад. 

Арсений Яценюк еще вечером заявил, что "мы в 9 часов утра увидели это. Бриченко 

сразу написал заявление в прокуратуру, и мы сразу пошли к Рыбаку". 

Глава налогового комитета, рассматривавшего поправки в законопроект, "регионал" 

Виталий Хомутынник утверждал, что представители оппозиции обращались также к нему: 

"Сегодня утром ко мне подошел народный депутат Бриченко и сказал о том, что есть его 

поправки, 31 поправка, и некоторые из них нужно отклонить. Они комитетом учтены, но их 

нужно отменить. Мы начали советоваться, как это сделать. Я пригласил Макеенко, главу 

регламентного комитета (фракция Партии регионов. - "ОстроВ"), мы собрались вместе и нашли 

путь, как можно отозвать эту поправку или переголосовать. Но, к сожалению, до этого дело не 
дошло, трибуна была заблокирована, и закон был принят в целом. Что касается поправок, я 
ответственно могу сказать, что народный депутат Бриченко подал 31 поправку, есть его 

подпись". 
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Скорость реакции 

Увидев, что Рыбак выносит "налоговый" законопроект на рассмотрение, и Хомутынник 

уже вышел его докладывать, члены оппозиции начинают блокировать трибуну. Дальше все 
случается молниеносно. Вместо докладов, выступлений от фракций, реплик депутатов и 

голосования за каждую поправку к принятому в первом чтении две недели назад документу, 

Рыбак сразу выносит его на голосование… 

Из стенограммы: 

Виталий Хомутынник: "Уважаемые коллеги, уважаемые народные депутаты, уважаемый 

Владимир Васильевич! Комитет рассмотрел законопроект 2054, к которому поступило 153 

поправки народных депутатов. Мы рассматривали вчера два часа этот законопроект, 
согласовали все вопросы. Единственное, нужно разъяснение регламентного комитета 
касательно позиции, при которой народный депутат пишет заявление об отзыве своей 

поправки… Я просил бы, чтоб Макеенко регламентный комитет…" (шум в зале) 

Владимир Рыбак: "Уважаемые народные депутаты, не согласны рассматривать закон? 

Поэтому я буду ставить сейчас на голосование во втором чтении и в целом". Перспективы 

президентства Кличко "регионалы" и коммунисты перечеркнули, таким образом, меньше, чем 

за две минуты. 

Постфактум Рыбак снова выступил: "Я прошу внимания, потому что я поднял все 
стенограммы, письма, подписи. Народным депутатом Украины Игорем Бриченко 16 октября 
двумя отдельными письмами за его подписью внесена 31 поправка в законопроект "О внесении 

изменений в Налоговый кодекс Украины касательно учета и регистрации плательщиков 
налогов"… Поправки номер 36 и 37, которые содержатся в сравнительной таблице ко второму 

чтению, были предложены народным депутатом Бриченко первым письмом к статье 183 

Налогового кодекса, а вторым письмом - к статье 70 и 170 соответственно. Подписи, 31 

поправка - я сам видел в комитете". 

Манипуляция? 

И в этой части начинается самое интересное, потому что тот же профиль Игоря 

Бриченко на сайте ВР, в перечне таблиц поправок, в которые вносил предложения нардеп, 

напротив названного Рыбаком закона указывает на всего 28 предложенных нардепом поправок, 

а не на 31, как утверждают спикер и его однопартиец Хомутынник. 

Вторая странность в заявлении Владимира Рыбака, по его же собственным словам 

изучившего все документы, заключается в том, что 37-я поправка принадлежит не Бриченко, а 
Оксане Продан (фракция Кличко), и вовсе не касается "резидентства" Кличко. А 36-я поправка - 
тоже не та норма, которая устраняет главного конкурента Виктора Януковича, а, скорее, ее 
техническое дополнение, которое, впрочем, вполне самодостаточно само по себе. И, скорее 
всего, таким и было изначально, потому что и Главное юридическое управление ВР заметило 

непоследовательность поправок. 

Нормой о жителях иностранных государств дополнили статью 170 Налогового кодекса 
(и это поправка номер 76), а в 36-й (к статье 70 Налогового кодекса) говорилось, что 

"физическое лицо, которое является резидентом иностранного государства, то есть, не 
проживает в Украине, может быть взято на учет по месту регистрации своего пребывания 

(проживания) на территории Украины". Вполне ничего себе поправка. К статье 183 НК в 

таблице действительно есть ряд поправок Бриченко - к резидентству Кличко и политике вообще 
они не имеют отношения, будучи в основном чисто техническими. 

Как аргумент против претензий оппозиции Рыбак также заявил, что а) группой 

депутатов, которые работали над подготовкой законопроекта ко второму чтению, руководила 
Оксана Продан из УДАРа, а не какой-то там "регионал", б) на заседании комитета никто не 
предлагал отклонить скандальные поправки, в) отдельных предложений от народных депутатов 

на стадии доработки законопроекта касательно все тех же поправок не поступало, г) комитет 
проголосовал за то, чтобы рекомендовать ВР принять этот законопроект во втором чтении и в 

целом. 
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Однако этими же словами оппозиция может аргументировать свои утверждения, что 

"резиденсткой" нормы в том варианте законопроекта, который рассматривался на заседании 

комитета, попросту не было. 

PS. Виктор Янукович, без преувеличения, панически боится проиграть следующие 
президентские выборы, рассказывают работающие с ним в администрации топ-чиновники. 

Между тем, если задаться вопросом, кому наиболее выгодно сегодня отстранение от уже 
очевидно стартовавшей президентской гонки Виталия Кличко, то это не Янукович, а Арсений 

Яценюк. 

Лидеры оппозиции публично поклялись поддержать единого кандидата - самого 

рейтингового. Теоретически таковых три - Юлия Тимошенко, Виталий Кличко и Арсений 

Яценюк. Практически отныне, похоже, всего один, хотя именно Кличко являлся до сих пор 

фаворитом... 

http://www.ostro.org/general/politics/articles/429475/ 

Українці заплатять майже 1 мільйон гривень, щоб депутати злітали за кордон  

Gazeta.ua 

Управління справами Верховної Ради замовило послуги з авіаперевезення державних 

офіційних делегацій на загальну суму 900,1 тис. грн. 

Згідно з опублікованою у "Віснику державних закупівель" інформацією, замовлення 

виконає Державне авіаційне підприємство "Україна". 

Авіаперевезення будуть здійснені у жовтні-грудні відповідно до орієнтовного плану 

міжнародних обмінів Ради на 2013 рік, затвердженого розпорядженням голови парламенту № 

456 від 14 січня 2013 року. 

Нагадаємо, за даними ЗМІ, за підсумками перших семи місяців 2013 народні депи 

налітали на 6,3 млн грн. 

http://gazeta.ua/articles/business/_ukrajinci-zaplatyat-majzhe-1-miljon-griven-schob-deputati-

zlitali-za-kordon/523195 

Блоги 

Олег Царев: «Они сражались за родину»  

lb.ua 

Вчера на мероприятиях, посвященных освобождению села Аулы, возле которого наши 

войска форсировали Днепр, чтобы освободить Днепропетровск, было все как обычно на таких 

мероприятиях. Начальство всех уровней в линеечку возле микрофона. Селяне, бюджетники, 

школьники - с цветами напротив. Ветераны на стульчиках. Родные волнующие песни о войне 
на русском - и ведущая официально на украинском. 

Я стоял и смотрел на гладь Днепра, на детей с цветами, на растревоженных шумом и 

людьми ворон, которые в немыслимом количестве с громким карканьем кружили над нашими 

головами в свинцовом небе, и представлял события, которые проходили здесь семьдесят лет 
назад. 

В рамках мероприятия мы должны были произвести перезахоронение останков бойцов 

Красной Армии, найденных поисковиками. Мне рассказали, что в распоряжении энтузиастов 
оказались схемы расположения окопов. По схеме и начали раскопки. 

Тела лежали не глубоко, десять-двадцать сантиметров. Нашли бойца, от которого 

осталась только нижняя часть туловища, от пояса до земли вертикально стоявшая в окопе. 
Наверное, верхнею часть оторвало взрывом… Судя по всему, огонь артиллерии был такой 

сильный, что окопы были засыпаны вместе с павшими бойцами. Там они и остались, пока 
поисковики не начали поиски… 
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Давайте вспомним сегодня тех, кто не струсил, не предал своих товарищей. 

Тех, кто сражался и умер за Родину. 

http://blogs.lb.ua/oleg_tsarev/236288_srazhalis_rodinu.html 

Олег Канівець: «Бюджет-2014: порушення процедури в розрахунку на зовнішню 

допомогу»  

lb.ua 

Уряд надалі незаконно затягує оприлюднення проекту державного бюджету на 
наступний рік. Держава і парламент вже місяць повинні були детально вивчати проект нового 

бюджету. Згідно з вимогами Бюджетного кодексу, 22 вересня – остання дата, до якої Кабмін 

повинен оприлюднити цей документ. 

Прем’єр Микола Азаров пообіцяв представити проект «оптимального» держбюджету-

2014 до Верховної Ради наприкінці листопада. А Голова Верховної Ради Рибак заявив, що 

депутати «матимуть цілий грудень» для розгляду законопроекту. Зауваживши, що «іншого 

уряду в нас нема». Нагадую: таке затягування бюджетного процесу незаконне й небезпечне. Це 
банальне знущання з громадськості й зухвала зневага парламенту. 

Проект Закону «Про Державний бюджет» – це складний документ із безліччю таблиць. 
Місяця для його повноцінного розгляду в парламенті вкрай недостатньо. Бюджетний кодекс 
відводить на це три з половиною місяці. Згідно зі статтею 37 кодексу, Кабінет Міністрів 

зобов’язаний до 15 вересня схвалювати відповідний законопроект і подавати його до Верховної 
Ради. Вже за 7 днів, себто не пізніше 22 вересня, проект бюджету має публікуватися в газеті 
«Урядовий кур’єр» (згідно ч. 2 ст. 28 Бюджетного кодексу). 

14 вересня в парламенті нібито було «зареєстровано» законопроект (під номером 3000) 

без будь-якого змісту. Згідно з даними офіційного сайту Верховної Ради, цей «проект» був 

«відкликаний» 16 вересня. Відтоді Держбюджету-2014 ніхто не бачив. 

Бюджетний процес затягується навмисне. Аби в грудні ніхто не встиг вчитатися в цифри 

й перевірити, які макроекономічні показники, доходи й видатки уряд заклав у свій 

«оптимальний» проект. Саме так у держбюджеті-2013 з’явилися нереальні плани надходжень і 
роздуті витрати на утримання чиновників. 

Водночас там незаконно скорочені видатки на фонди регіонального розвитку, зарплату 

вчителям, на боротьбу з туберкульозом та СНІДом. Саме тому нині стоїть проблема 
термінового секвестру цього бюджету, Держказначейство фактично відмовляється його 

виконувати, а країні потенційно загрожує дефолт. 

Таке враження, що проект бюджету також чекає Вільнюського саміту з ЄС. У 

розрахунку на західну фінансову допомогу. Або, що геть цинічно – на нову газову ціну, яку 

сподіваються «виторгувати» в Росії у процесі. Добре, що ми можемо розраховувати на плече 
західних партнерів. Але ж таке вичікування є свідченням безпорадності нашого уряду, 

наслідком його безвідповідального ставлення до економіки. 

Проблема ж і в тому, що отримавши фінансові гарантії від Європи та США, або нижчу 

ціну на російський газ, наші урядовці забажають у спішному порядку провести через парламент 
такий бюджет, який їм потрібно. Народні депутати знову повинні будуть лише забезпечити 

слухняний «одобрямс». Наслідки поспіхом прийнятого бюджету в 2014 році будуть 

відповідними. Бо ж питання не в тім, щоб отримати чергові зовнішні кредити. Жодні 
запозичення не вирішать наших проблем, доки ми не наведемо лад з бюджетними видатками. 

http://blogs.lb.ua/oleg_kanivets/236336_byudzhet2014_porushennya_protseduri.html 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

20 

Телебачення і радіомовлення 

Гість в студії - Володимир Рибак, Голова Верховної Ради України   

5 канал, Час. Підсумки дня  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Доброго вечора, це програма "Час: Підсумки дня". 

Ексклюзивним гостем нашої програми сьогодні є Голова Верховної Ради Володимир Рибак. 

Вітаємо Володимир Васильовичу.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: « Добрий вечір».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Хотілося б розпочати із обговорюваного, не тільки в 

Україні, але й в світі, останніх поправок до податкового кодексу, які дозволяють не допустити 

до виборів одного із кандидатів, а саме - Віталія Кличка. Ці поправки, як відомо, були зняті 
автором. Чому вони опинилися у порядку денному? І чи не вбачаєте ви в цьому порушення 
регламенту?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Вчора розглядався такий закон, але він 

ніякого відношення до виборів Президента не має. Він прийнятий, досвід європейський, 

налогової системи, заклали в цей законопроектв. Але, вчора я оголосив про розгляд цього 

закону в другому читанні. Але, почалося блокування, і таке, що я повинен зняти цей закон. А я 
говорю - а чого? Того що, він там поправка, ми не узгодили. Я говорю - добре. Ми зараз будемо 

другі закони розглядати, я виясню, і тільки потім поставлю. Бо мені Кличко сказав, що ночью 

щось добавили там, без комітету. Ночью».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: До вас приходили, на скільки нам відомо, три лідери 

опозиційних фракцій… 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Ні, вранці я тільки відкрив сесію, до мене 
підійшов, прямо туди в президію Кличко, каже - от такий закон, його не треба розглядати,тому 

що там щось фальсифікація якась. Я говорю - добре, я його пропускаю, і Калетник веде далі 
сесію, я виходжу, зову керівника комітету і кажу, що відбулося? Мені Кличко сказав що так, 

так, і так. Ночью ви там працюєте без комітету? Ні. Ми всі розглянули в комітеті, всі узгодили, 

ніяких питань не має. Я говорю, а що там за депутат з фракції "Батьківщина".? Правки якісь, 
щось там знімає. Цей депутат раз каже, що він подавав правки, на сесії, а раз каже, що я 
подавав, але їх комітет не розглянув. Була робоча група, очолювала її Оксана з фракції Кличко. 

Оксана Продан. Є стенограма розгляду цих питань на комітеті. Я кажу - подивиться 
стенограму. А головне, говорю, ви сідайте на міста, ми починаємо розгляд закону. І кожна 
фракція буде виступати, депутати будуть виступати, всі поправки будемо ставити на 
голосування. Все. Ні. Я говорю, ні, так не буває! Всі до голосування цього закону дійде. 
Давайте всі блокують тут,є регламент, так точно, що вони не мають права. А мені треба 
розглядати в другому читанні ці поправки ставити на голосування. Там всі, які там були, і другі. 
Ні. Пів залу, друга кричить - а що це вони блокують, що вони не хочуть розглядати це питання? 

Ставте на голосування. Я кажу – я поставлю зараз на голосування, сідайте на свої міста, я дам 

вам мікрофона. Ні, ми вас заставимо зняти. Я говорю - ні, в Парламенті такого не буває. Тому я 
поставив на голосування, Верховна Рада прийняла цей закон, я його підписав» 

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: І в результаті опозиція звинуватила вас в провокації і 
фальсифікації. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Опозиція каже, що я порушив регламент. 
Я говорю - порушили регламент ви, заблокував розгляд цього питання. Але, але закон ніякого 

відношення не має, ні до Кличко, ні до виборів Президента. Сьогодні даже ЦВК там уже заяви 

робила, що ніякого відношення не має. Але треба депутатам навчитися цивілізовано розглядати 

питання. Вони мали можливість сісти на міста, висловити всі свої побажання. Я завжди ставлю 

на голосування, ви не кричіть а працюйте, голосуйте. Підтримуєте? Голосуйте «за», не 
підтримуєте - «ні». Потім я ще 5-6 годин у мене в кабінеті всі ці. Я вже звав всіх,ю і керівника 
комітетів і депутатів, і того депутата який ці правки. Він написав 31 правку. 31 зауваження. І в 
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тому числі 2, за які опозиція сьогодні каже. І коли я сьогодні відкриваю на сайтах, що там 

напечатано, то там вони кажуть, що цей депутат не писав, не подавав ніяких правок» 

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: І він теж так каже. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «І він каже» 

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: То що в результаті?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Ви підіть в комітет, там є його підпис».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: То може є сенс, якщо така заплутана ситуація, спочатку 

розібратися, а тоді ставити на голосування? 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Для мене вона не заплутана, а я кажу їм - 

ви розберіться між собою. Це ваш депутат писав і це все в комітеті є. Я розібрався із 
стенограмами і ніж підписувати, я все розібрався. А тепер каджу - як ви хочете розбиратися - 
розбирайтеся між собою».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: тобто все-таки, цей депутат вносив  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Ну конечно. 31 поправку» 

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Це є підтвердження?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Да, 31 поправку, і там серед поправок є і 
ці».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Коли він їх знімає, можливо не варто її ставити на 
голосування?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Коли знімає, коли іде процес голосування, 
вони кажуть що є його….я говорю - комітет дайте тепер в комітет регламенту, хай він розгляне. 
І все це вже, після того, як був прийнятий закон. Тому я закон, який прийнятий Верховною 

Радою, я сам не маю права відміняти. Тому, вони казали прокурора. Я б хотів об вони передали 

в прокуратуру, щоб прокуратура розібралася. Тому що я всі матеріали подивився, стенограму, 

виступив всіх депутатів, ці всі зауваження і закон сьогодні знаходиться на підписі у 

Президента».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Гаразд. На початку вересня ви були у Вільнюсі, де 
зустрічалися із верховним представником ЄС із закордонних справ Кетрін Ештон, і комісаром 

Фюле, і казали, що Парламент підтримає якнайшвидше підписання угоди "про Асоціацію". Але 
ось фактично вже минув парламентський тиждень, черговий. Лишилося до саміту не так і 
багато, і ті питання, які вимагає від України Європа, вони вирішені цього тижня не були. 

Зокрема не було поставлене на голосування питання про закону «про Прокуратуру» і щодо 

Юлії Тимошенко. Ви погоджуєтеся з тим, що цей тиждень фактично був змарнований в питанні 
євроінтеграції?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: « В питаннях євроінтеграції, на неділі 
питань цих не було. Тому, надо виходити із того, що Верховна Рада 5-6 років ці закони 

провалялася в комітетах, і нікому діла до цих законів не було. І слава Богу, що вся Верховна 
Рада 7 скликання підняла всі ці закони, і 15 законів, практично конституційною більшістю їх 

прийняла. І на сьогоднішній день є три головних закони, які ми повинні розглянути. Це є наше 
домашнє завдання, це є наші обіцянки перед Європейським Союзом. Це закон про прокуратуру, 

це закон підправити надо виборне законодавство, щоб не було таких случаєв, коли по 5 округам 

результати не встановили, і це боротьба із корупцією, незалежне бюро розслідувань. От 3 

питання. Що стосується закону «про Прокуратуру»? пів року фахівці працюють з 
Венеціанською комісією. Сьогодні уже на стадії закінчення узгоджується останнє питання. Я 

думаю на наступній неділі цей закон, який Венеціанською комісією розглянутий, буде 
зареєстрований у Верховній Раді. І ми його будемо розглядати. За ним іде, опрацьовується 
зміни до виборчого законодавства, і тут ми робочу групу зробимо опозиції, більшості, узгодимо 

тут, цей закон. І за прокуратурою, там треба розглянути, в законі буде «про Прокуратуру» і що 

треба записати в закон про Незалежне Бюро Розслідувань. Тому ці три закони, в стислі строки, 

але є можливість ці три закони прийняти» 
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Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Стосовно питання Юлії Тимошенко, чи є час ухвалити 

хоча б один з 3 законів. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «А що стосується законодавства 3 законів, 
по лікуванні Юлії Тимошенко, я в середу дав завдання комітету розглядати це питання. Ви 

можете підняти стенограму, як там розглядалося це питання і чому на комітеті опозиція 

заблокувала розгляд цього питання. Потім учора опозиція, 3 керівника фракції, ще третій закон 

вчора зареєструвала».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Партія Регіонів від неї ці вимагала розроблення власного 

закону.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Так давно вони повинні зробити. Скільки 

можна балакати, я не знаю. Хочуть вони щоб вона лікувалася, хоче опозиція щоб вона 
виходила? Я не знаю, я не буду суддею тут». 

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Але ж вона внесла цей законопроект, і Партія Регіонів 

голосувати його не хоче.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Хто сказав? Вам хто сказав, що не хоче?  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Вчора і Єфремов, і багато інших представників вашої 
фракції, про те що законопроект опозиції… 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Так щоб ви знали, я вчора раз комітет був 

заблокований опозицією, комітет не захотів це розглядати, я вчора поставив сам на сесії і всі 
три проекти включив в порядок денний слідуючої неділі» 

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Я маю на увазі, що законопроект розроблений опозицією.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Всі три, це ж і опозиції. Прийняли там 360 

чи скільки голосів. Всі проголосували» 

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Який з них найвищі шанси має?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Але це не важливо. Треба сьогодні щоб 

комітет попрацював з 3 законами цими що є, і виписав таким чином, щоб ми вже на тій неділі 
прийняли рішення, консенсусу. Щоб і опозиція і більшість проголосувала, і була можливість у 

Тимошенко і засуджених людей, які не можуть вилкуватися в тих умовах де вони відбувають 
покарання, щоб була можливість і у Тимошенко і у других людей виїхати за кордон і 
лікуватися. І я хочу, щоб на тій неділі такий закон ми прийняли».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: На вашу думку, чи заслуговує особа, яка отримала 
рішення Європейського суду з прав людини, про політичну мотивацію у рішенні Національного 

суду, на автоматичну амністію?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Ви читали це, що написав Європейський 

Союз? От коли прочитаєте, то там друга формуліровка. Є сьогодні помилування, коли людина 
пише заяву, компенсує збитки, які вона нанесла чи громадянину, чи підприємству, чи установі, 
і ф тоді комісія при Президенті розглядає помилування. А Президент своїм указом помилує. 
Президент заявив офіційно, що Парламент розглядайте опозиція і більшість, закон, жінка 
хворіє, давайте все зробимо щоб вона лікувалася» 

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Чи не складається таке особисте враження, що Президент 
перекладає відповідальність вирішення ситуації із Тимошенко, із себе на Парламент?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Мені це не здається, тому що Президент 
повинен працювати і випускати укази, згідно закону. І закони які є, не дають права Президенту 

приймати рішення о помилуванні. А що стосується лікування, треба зробити швидко і 
допомогти пані Тимошенко, щоб вона лікувалася, щоб вона була здоровою жінкою!».  

Тетяна ДАНИЛЕНКО, ведуча: Дякуємо вам за інтерв’ю. Це був Володимир Рибак, 

Голова Верховної Ради. Залишайтеся на 5 каналі.  

Гість студії - Володимир Рибак, Голова Верховної Ради України  

БТБ 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

23 

Людмила Добровольська, ведуча: Робота над євроінтеграційними законами український 

парламент згуртувала. Принаймні так вважає його спікер Володимир Рибак. Ексклюзивний 

коментар. Пане Володимире, до вільнюського саміту залишилося вже менше 5 тижнів. У 

рамках вимог ЄС до реформування вітчизняного законодавства, як ви оцінюєте роботу 

парламенту? Ви задоволені цією роботою, яка роль його у цьому процесі? 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Коли рік назад ми починали цю 

роботу, чи 11 місяців назад, дуже серйозна задача стояла, тому що закони по євроінтеграції 
років 5-7 були в комітетах Верховної Ради, і ніхто нічим не займався, і цих законів не було. І 
коли кажуть, різні оцінки дають цьому сьомому парламенту, то я скажу, що цей парламент 
прийняв сьогодні 15 законів, які стосуються європейської інтеграції України в Європейський 

Союз і європейських стандартів. Ми адаптуємо законодавство України до європейських 

стандартів. А через закони нам треба все зробити, щоб були європейські стандарти життя. Що 

стосується матриці так називаємої, є між Україною і Європейським Союзом, у нас є ще наші 
обіцянки по трьом головним законам: це закон про прокуратуру, це треба підправити виборчий 

закон, щоб у нас не було таких, що по п’яти округах результат ніхто не міг встановити, і, 
врешті-решт, треба закінчувати з корупцією. Корупція заїдає, заїдає на всіх рівнях. Тому 

Президент ставив задачу – повинно бути незалежне бюро розслідувань. І таким чином, ми 

приймемо новий закон про прокуратуру, ми приймемо закон про незалежність судів, вони 

повинні бути ні від кого не залежні, закон про прокуратуру фахівці закінчують, я думаю, що на 
тому тижні він буде вже зареєстрований у Верховній Раді. Венеціанська комісія закінчила свою 

роботу, зараз деякі узгоджуються позиції, і ми почнемо розглядати закон про прокуратуру в 

комітеті. За ним, побачимо, що там є, в цьому законі, тоді ми випишемо Національне бюро 

розслідувань. І зараз розглядається питання по законодавству про вибори. Там більше це 
відноситься до виборів у Верховну Раду. І, таким чином, цю законодавчу базу як взяти, на 100% 

ми виконуємо. І питання піднімає Європейський Союз - питання по Тимошенко. Це непросте 
питання, ми розглядали це питання разом з Президентом. Віктор Федорович сказав, що, коли, 

Володимир Васильович, Верховна Рада прийме закон, який я готов підписати, по лікуванню 

Тимошенко за кордоном. Я в середу доручив комітету розглянути, там два закони ще було, 

зараз уже і третій є – розглядайте закон, давайте в сесійну залу, давайте будемо розглядати, 

давайте, щоб і більшість, і опозиція прийняли закон. Але закон під одну людину ж не пишеться, 
а закон пишеться під людей, які відбувають покарання, тяжко хворіють, нема можливості в цих 

умовах їх вилікувати, тому можливість послати за кордон треба в закон включити, і Президент 
каже: давайте закон, я такий закон підпишу. Ну і коли ми в комітеті почали його розглядати, 

опозиція заблокувала: нам не треба лікування, нам треба помилування. Законодавчої бази 

немає. Президент не має права цього робити. Віктор Федорович особисто розмовляв з 
керівництвом фракції Партії регіонів і попросив їх підтримати опозицію, щоб якийсь закон із 
трьох прийняти. Позавчора на комітеті було два закони, опозиція не подавала свій закон, але 
вчора вони – тільки вчора – подали, і будуть розглядатися три закони. Був закон Яценюка-
Петренка, але вони його чогось відкликали. В парламенті сьогодні десь, я не знаю, чотири чи 

п’ять кандидатів в президенти, а хочуть вони, щоб виходила Тимошенко, чи, може, вони не 
хочуть, я не знаю". 

Людмила ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: А ви, як спікер, як високо оцінюєте ризик зриву 

підписання угоди в зв’язку з цими подіями?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Я зустрічався з багатьма 
керівниками Європейського Союзу, відбулася зустріч з надзвичайними послами держав 
Європейського Союзу, я проінформував, що ми зробили, як ми ще будемо працювати в цьому 

напрямку. Вони сьогодні поради надали, ми їх сприймаємо". 

Людмила ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Що радять?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Радять, щоб ці три закони – ви 

розгляньте, і по Тимошенко, вона хвора, розберіться там згідно вашого законодавства чи 

прийміть закон, але Тимошенко, Німеччина просить, щоб вона лікувалась там. Я 

проінформував, що ми на тому пленарному тижні будемо розглядати це питання". 
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Людмила ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: Якщо підпишемо угоду, всі сподіваємось, що таки 

підпишемо, імплементація положень основних цього вже закону, усе це потребує певної згоди 

всередині парламенту, от як ви думаєте, для цієї конструктивної роботи буде міжфракційна 
згода?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Я скажу, що євроінтеграційні 
закони об’єднали парламент. Цей парламент, сьомий, починався з того, що дві треті депутатів – 

прийшли нові люди, з мітингів, де вони агітували за себе. І ці методи вони перенесли у 

Верховну Раду, вищий законодавчий орган. Тому я не раз казав: ви не кричіть, ви не свистіть, 
ви не тупотіть, ви послухайте, ви почуйте один одного. Ми повинні все зробити, щоб опозиція 

почула владу, а влада почула опозицію. В парламенті треба домовлятися, в парламенті через 
компроміси треба підходити до вирішення головних проблем, яких люди ждуть, і от якраз ці 
закони по євроінтеграції об’єднали, слава Богу, парламент, і рішення приймалися 
конституційною більшістю. І це дуже добре. Я хотів би, щоб і ті питання, які будуть направлені 
на поліпшення життя наших виборців, наших людей, щоб теж приймалися. Але не все просто. 

Податкове законодавство розглядалося. Тільки я оголосив, що розглядається такий-то закон, 

бачу: з усіх сторін опозиція заблокувала уже і трибуну, і вже доповідача позвав. Та що таке? – 

кажу. – Цей закон не треба розглядати. Чого? – Ми не хочемо. Чого? – Бо там його вночі щось 
сфальсифікували. Є стенограма, я подивився, розглядалися всі поправки, всі питання. Депутат 
від фракції "Батьківщина" вносив поправки, там вони розглядалися, тому давайте розглядати 

цей закон. Це друге читання, і на другому читанні поправки я ставлю на голосування, все. І маю 

на увазі, що вони піднімають це питання, у них буде можливість підняти руку, але ні. Я говорю: 

як ні, закон треба приймати. А друга половина зали стоїть і кричить: ставте закон на 
голосування. Тому, коли зал почав, що ставити на голосування, - я поставив на голосування. 
Закон набрав необхідну кількість голосів, і закон прийняли. Ви готували закон, опозиція, 
керівник групи був з опозиції, ваш депутат від "Батьківщини" 31 поправку вніс, зауваження, 
комітет їх прийняв, а тепер як претензії є до мене? Ви порушили регламент. Я говорю, ні, 
порушили ви регламент, я ж вас просив сісти і давайте. А ви не захотіли. То депутати більшості 
прийняли цей закон, і я його підпишу. Я його підписав і відправив на законних підставах на 
підпис Президенту". 

Людмила ДОБРОВОЛЬСЬКА, ведуча: І, пане Володимире, насамкінець, з вашого 

дозволу, я хотіла б зацитувати власне вас. Ви казали, що потужним фактором створення 
процвітаючої України є соціальний оптимізм. От що ви вкладаєте у це поняття – соціальний 

оптимізм?  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Соціальний оптимізм... Ми не 
можемо сьогодні жити отими казками, коли виходять на трибуну і кажуть: все, все погано. 

Депутати на те й прийшли, щоб не розказувати виборцям, що ми живемо погано, а приймати 

закони, щоб люди бачили, у людей повинне бути почуття, що не може, не буде так далі, що 

потихеньку-потихеньку ми будемо краще жити, що наші діти можуть вчитися, в наших 

лікарнях можна лікуватися, що потрохи росте пенсія, що європейські стандарти з’являються 
робочих місць, і зарплата у нього потроху збільшується. Оце ми повинні нести, аналізуючи, 

критикуючи це все, але за цим повинні пропозиції бути. Сьогодні влада взяла на себе 
відповідальність, а оцінку владі люди дають на виборах. Вони тоді чи підтримують цю владу, 

чи не підтримують. Тому сьогодні в державі дуже непрості – 21 реформа, і люди повинні вже в 
цьому році, на слідуючий рік побачити, що трошки легше стало жити, трошки зарплата 
добавилась, трошки пенсія. Зробити можна, для цього всі повинні об’єднатися біля тих 

проблем, які є, Україна – багата держава, і люди повинні краще жити, і ми повинні все робити 

для цього. І люди повинні знати, що зміниться ситуація, зміниться на краще, не може такого 

бути". 

25 тисяч людей взяли участь у Всеукраїнському меморіальному марші  
УТ-1, Підсумки дня  
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Світлана ЛЕОНТЬЄВА, ведуча: Близько 25-ти тисяч людей взяли участь у 

Всеукраїнському меморіальному марші, присвяченому 69-м роковинам визволення всієї 
України від нацистів. До столиці приїхали люди з різних куточків. На Європейській площі 
учасники маршу провели великий мітинг-реквієм – вшанували пам'ять загиблих за роки 

Великої Вітчизняної війни та привітали ветеранів. Серед учасників заходу були керівники 

держави, парламентарі, молодь і ветерани. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "У цей святковий день річниці 
визволення України ми маємо згадати всіх тих, кому зобов'язані миром. Не меншою повагою та 
максимальною турботою усі ми повинні оточити ветеранів, яких з кожним роком стає все 
менше". 

В Україні все йде за планом на шляху до Європи  

УТ-1, Підсумки тижня  

Андрій СМІЯН, ведучий: Ось такими от фотоприколами почав рясніти інтернет уже в 

середу ввечері. Із Москви надійшла новина – Онищенка знімають – закінчився контракт. 
Геннадій Онищенко наче й не оскароносний актор, не співак та й не політик, формально – але 
його популярності на пострадянському просторі могла б позаздрити більшість зірок. Він – 

головний санітарний лікар Росії – був ним з 1996 року. Й іншого такого вже не буде. Усі ці роки 

Геннадій Онищенко не переставав дивувати і самих росіян, і інші народи. Найвідоміші рішення 

головного санітара – заборона в Росії грузинського вина і "Боржомі", українських сирів і 
цукерок, білоруського молока, латвійських шпротів, литовських сирів. Фахівці кажуть, що 

жодне із цих рішень Онищенко не ухвалював просто так – за ним стояли люди сильніші. Але ж 

навряд чи хтось за нього придумував причини заборони – а це шедеври – взяти хоча б литовські 
сири, які заборонили за те, що в них забагато цвілі. Ну, і вже зовсім тяжко віриться, що комусь, 
крім Онищенка, звичайно, заважали, приміром, суші. Їх, правда, в Росії так і не заборонили, але 
саме визначення – уражена глистовими інвазіями риба – з вуст головного санітара стало 

народним. Якщо вірити Онищенку, життя сповнене небезпек. Щоб хоч якось уберегти людей, 

він пропонував заборонити кефір за кермом, потяги з Таджикистану, фізику і математику в 

школах у четвер, і мітинги – вони найнебезпечніші для здоров'я. В особливому запалі 
Онищенко навіть хотів розпустити Держдуму, запровадити повну заборону на куріння і 25 

хвилинний нічний сон для громадян – щоб викорінити лінь. Якщо не враховувати останнього, 

головними ворогами російського санітара були Грузія, Молдова, Україна та Білорусь. Братні 
народи, які ще добре пам'ятають радянське минуле. Хіба це не аргумент, щоб стати 

максимально незалежними від Онищенка-два – хтозна, які новації на нас чекають. 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: Євгенія працює нянею. До столиці приїхала з провінції на 
заробітки. Має заповітну мрію. 

Євгенія, няня: "Щоб всі люди жили, як у Європі живуть люди. Щоб не їздили по 

заробітках, не заробляли гроші. Щоб сиділи в себе дома по домівках, щоб гляділи свої сім'ї, 
своїх діток". 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: Жінка гуляє зі своїми вихованцями в Маріїнському парку. 

За крок від майданчику, де бавиться малеча, вирішується подальша доля України на шляху до 

Європи. Няня Євгенія про те, що ми за місяць збираємося укласти асоціацію з ЄС, знає. Для неї 
шлях до Євросоюзу – сита старість і ліпше майбутнє для дітей.  

Євгенія, няня: "Я думаю, що ми готові. І якщо з чимось і не справимося, потихеньку все 
вирішимо поступово. Не всі відразу були на такому високому рівні, як Європа". 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: Європейці теж начебто готові до тісної співпраці. Цього 

тижня Європарламент порекомендував Раді ЄС підписати угоду про асоціацію з Україною, 

якщо ми виконаємо європейські вимоги. 

Михайло ПОГРЕБИНСЬКИЙ, політолог: "Україна, коли перший раз і потім стала 
говорити, що європейський вибір для України безальтернативний, це спонукало європейців до 

того, що підвищувати планку вимог". 
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Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: У тому, що в України все йде за планом, запевнив прем'єр 

Микола Азаров на зустрічі з міністрами закордонних справ Польщі та Швеції. Нам лишилося 
лише ухвалити кілька останніх законопроектів з євроінтеграційного пакету. 

Микола АЗАРОВ, прем'єр-міністр України: "Сейчас этот проект находится на 
рассмотрении наших государственных структур. И я думаю, что мы с вами можем отметить 
значительный прогресс в реализации наших договоренностей". 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: Найбільше Європа чекає, щоб Україна вирішила питання 

із вибірковим судочинством. Цим нині опікується Верховна Рада. На тижні збиралися 
розглядати 2 законопроекти позафракційних депутатів про лікування хворих в'язнів за 
кордоном. Прописали: час на лікарняному ліжку засудженому у строк відбуття покарання не 
зараховується. 

Сергій МІЩЕНКО, народний депутат України: "Я думаю, що хай вони ведуть 
перемовини до другого читання. У першому читанні приймають його три сторони – опозиція, 
влада, європейська спільнота – доопрацьовують цей законопроект. Я вважаю, що це буде 
вільний шлях". 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: Партія регіонів закон Міщенка хотіла взяти за базовий. 

Проте опозиційні фракції за нього голосувати відмовилася. І висунули свій варіант документа. 
Але й за нього депутати цього тижня не голосували. Справу із ухваленням закону, який би 

дозволив Юлії Тимошенко лікуватися закордоном, Верховна Рада знов відклала. Розгляд 

документу запланували на наступний пленарний тиждень – 5-8 листопада. Фактично впритул 

до Вільнюського саміту. Що депутати все встигнуть, пообіцяв на зустрічі в Києві послам 

Євросоюзу парламентський спікер Володимир Рибак. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Здатність парламенту до 

компромісу не втрачена". 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: Володимир Рибак не виключає, що задля цього питання 

Рада може навіть зібратися позачергово. Подруги Олена, Мар'яна й Альона – майбутні 
економісти. Хочуть працювати за фахом у європейських компаніях. 

Альона МИСЬКО, студентка: "Буде якась інтеграція з іншими країнами, аніж просто 

Росія. І ми як майбутня робоча сила будемо мати більше перспективи все-таки". 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: На першому етапі співпраці з ЄС Україні доведеться не 
просто, – переконаний Михайло Погребинський. Насамперед, в економічному напрямі. 

Михайло ПОГРЕБИНСЬКИЙ, політолог: "Воно залежить від волі конкретних людей. 

Скажімо, від волі Володимира Володимировича, який каже: прискорити заміщення української 
продукції російськими підприємствами. Це означає, що тисячі людей можуть опинитися без 
роботи тут, в Україні. Без замовлень з Росії". 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: Доводив, що співпраця з Європою вигідна як Україні, так 

і нашим партнерам по колишньому СРСР, Віктор Янукович цього тижня в Мінську. Там 

відбувався саміт країн СНД. Поки Москва лякає нас підвищенням митних тарифів, Київ 

запевняє: Росії теж вигідний багатомільйонний ринок Євросоюзу. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: "Развитие отношений Украины с Европейским 

Союзом никоим образом не будет препятствовать содействию со странами участницами зоны 

свободной торговли в рамках СНГ и Таможенного союза". 

Ольга ЧЕПІЛЬ, кореспондент: Торгові непорозуміння, як виявилося, є не лише між 

Україною та Росією. У самому Митному союзі теж конфлікт. Президент Казахстану Нурсултан 

Назарбаєв називає митні норми об'єднання надто суворими. 

Нурсултан НАЗАРБАЄВ, президент Казахстану: "Завышены санитарные, 
фитосанитарные, меры по сертификации, лицензированию и квотированию. Требования иногда 
создаются заведомо непроходимые условия. Со стороны предпринимателей других участников 

подвергается большой критике Таможенный кодекс Таможенного союза". 
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Українська опозиція може зірвати асоціацію з Євросоюзом  

ТРК Ера, Підсумки  

Олена КИРИК, ведуча: Українська опозиція може зірвати асоціацію з Євросоюзом. Про 

це заявив спікер Володимир Рибак під час зустрічі із послами країн ЄС. За словами голови 

парламенту, можливість вирішення питання Тимошенко була втрачена рік тому, коли ув’язнена 
сама відмовилася їхати на закордонне лікування. А зараз провладні фракції самі пропонують 
законопроекти про лікування ув’язнених за кордоном, але опозиція відмовляється їх 

розглядати. У фракції Батьківщина звинувачення влади відкидають.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: «Лідери парламентської опозиції, 
фактично, перетворюють державу з 45-мільйонним населенням у заручницю власних 

політичних інтересів та ставлять під загрозу можливість підписання угоди про асоціацію». 

Володимир Рибак спілкувався з послами країн-членів Євросоюзу  

БТБ, Новини  

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Після роботи у Верховній Раді Володимир Рибак спілкувався 
з послами країн-членів Євросоюзу. Спікер Парламенту повідомив їм, що впродовж 2 та 3 сесій 

Парламент ухвалив 15 євроінтеграційних законопроектів. Депутати, зокрема, внесли зміну в 

Конституцію України щодо посилення гарантій незалежності суддів, розширили повноваження 

Рахункової палати. Залишилося ще три законопроекти - про створення державного бюро 

розслідувано, виборче законодавство та прокуратуру. Останній вже на фінальній стадії. Також 

Володимир Рибак поінформував послів, що до порядку денного напередодні внесли три 

законопроекти про лікування засуджених за кордоном, тож наступного пленарного тижня 

розглядатимуть ще одне євроінтеграційне питання – з приводу долі екс-прем’єра Юлії 
Тимошенко.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: «Президент України, уряд та Верховна Рада 
практично виконали величезний обсяг домашніх завдань, які відкривають можливість 
підписати угоду про асоціацію між Україною та Європейським союзом».  

Давід СТУЛІК, прес-аташе представництва ЄС в Україні: «Звичайно, ці умови дуже 
позитивно, що дійсно протягом року була зроблена величезна робота, Верховна Рада 
запрацювала. Ми з приємністю бачили, що більшість так званих євроінтеграційних законів 
приймалося конституційною більшістю. Але теж треба підкреслити, що їм залишилося декілька 
кроків, декілька законів, декілька справ, які треба ще зробити, виконати». 

Оксана ГУТЦАЙТ, ведуча: Про ці декілька кроків, законів та справ, які необхідні для 
підписання угоди з Євросоюзом о 20 ми поговоримо з нашим гостем.  

У Верховну Раду з візитом прибули європейські посли  

UBR, Новини  

Антоніна ШЕШЕНЯ, ведуча: Хто блокує шлях України до Європи? Сьогодні більшість 
та опозиція звинуватили у цьому одні одних. У Верховну Раду з візитом прибули європейські 
посли. Кому ж повірили іноземні гості? 

Кореспондент: Вирішення питання Юлії Тимошенко та підписання Угоди з ЄС блокує 
опозиція. Таку заяву сьогодні зробив спікер парламенту Володимир Рибак на зустрічі з 
європейськими послами. Мовляв, опоненти спеціально намагаються перекласти 

відповідальність за зрив євро прагнень на чинну владу. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Ситуація із зареєстрованими 

законопроектами залишається невизначеною. Та нагадує сюжет класичного триллера. Спроба 
народних депутатів України уже від представників парламентської більшості включити до 

порядку денного засідання профільного комітету законопроекти щодо лікування за кордоном 

засуджених були у середу зірвані опозицією". 
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Кореспондент: В опозиції такою заявою обурилися. Кажуть – спікер намагається вкласти 

у вуха дипломатів позицію Президента Віктора Януковича. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, нардеп, голова фракції "Батьківщина": "Ми очікували рік від Віктора 
Януковича рішення по Юлії Тимошенко. Запропонували йому 10 різних варіантів вирішення 

питання Юлії Тимошенко. Останній варіант вчора представлений за підписами трьох 

опозиційних фракцій. Відповідь на це просте питання дуже зрозуміла – він не хоче звільняти 

Тимошенко, і він не хоче підписувати Угоду". 

Кореспондент: Кому більше вірять в Європі – посли дипломатично змовчали. Лише 
натякнули, що пильно стежать за подіями у Верховній Раді. 

Мортен ЕНБЕРГ, заступник посла Швеції в Україні: "Ми будемо дивитися, що буде на 
парламенті, що текст законопроекту. Ми кажемо уряду, і скажемо опозиція, що зараз 
залишається дуже мало часу до Вільнюса. Треба, щоб вони співпрацювали. Це для нас головний 

меседж". 

Кореспондент: Заступник посла Швеції Мортен Енберг зазначив – у питанні Юлії 
Тимошенко Європа дослухається до висновків місії Кокса-Квасневського, а поки у Раді 
зареєстровано аж 3 законопроекти щодо екс-Прем'єрки. Два про лікування за кордоном, і один 

про помилування. Їх мають розглянути наступного пленарного тижня. 

Нове засідання за старим сценарієм  

UBR, Моменти тижня  

Антоніна ШЕШЕНЯ, ведуча: Нове засідання за старим сценарієм. У середу столичні 
депутати вчергове зібралися, а опозиція знову влаштувала мітинг. На Хрещатик прибули і 
народні депутати, лідери опозиції. Однак пройти у приміщення так і не змогли. Тож 

парламентарі вирушили до Верховної Ради – вимагати призначення виборів до Київради. А 

доки під стінами мерії розгорталося чергове шоу, в сесійній залі під охороною кордону 

"Беркута" столичні обранці працювали стаханівськими темпами. Зокрема роздали немало 

київської землі. 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: Столична рада із самого ранку в оточенні 
правоохоронців. Але цього разу врахували колишні помилки. І замість залізних парканів нині 
металеві щити. Їх звалити важче. З огляду на досвід, підготувалися й депутати-опозиціонери. 

Біля Київради вони теж із рання. 

Андрій СТРАННІКОВ, депутат Київради, фракція "УДАР": "О 8-й ранку мене зупинили 

тут, і сказали, що оскільки всі працюють там в середині з 9-ї години, то відповідно приходь о 9-

й годині. Чому зараз, вже о 9-й годині, як було обіцяно, мене не пропускають? Відповіді не те, 
що немає, як ви бачите, ніхто не може представитися". 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: У цей час підтягуються мітингувальники. Перед 

початком засідання їх тут до півтисячі. Вгорі – прапори кількох опозиційних політсил. Є трохи 

громадських організацій. Утім переважна більшість сказати на камеру навіщо прийшли до стін 

мерії не бажають. Ті ж, хто погоджується, говорять загальними фразами. 

Валентин ТИФЛІС, учасник акції: "Чтобы поменять что-то к лучшему, чтобы были 

какие-то перемены, внести свой вклад. Хоть маленький, но внести вклад". 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: Необізнаність учасників пояснює ось ця жінка. 
Розказує: їй теж пропонували долучитися до мітингу. 

Марія ТКАЧ, киянка: "Вы знаете сколько стоит поддержать? Это 200 гривен. Я женщину 

встретила. Она мне сказала: идите, поддержите, 200 гривен". 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: За 15 хвилин до початку сесії в Київраді під її 
стінами розпочинається мітинг. Арсеній Яценюк, Олег Тягнибок і Віталій Кличко намагаються 
потрапити в середину через центральний вхід. Правоохоронці їх завертають у громадську 

приймальню. Але й ця спроба піти в обхід – марна. 
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Олег ТЯГНИБОК, народний депутат, фракція "Свобода": "Завели нас сюди в куток. Там 

все закрито. Ми кажемо: ми хочемо далі йти – а це вже не наша компетенція". 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: Потрапити в середину штурмом опозиціонери цього 

разу не наважилися. Кажуть: намагатимуться боротися законними методами. Тому вирушили 

до парламенту. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції "Батьківщина": "З вимогою – перше – Захарченка в 
парламент. Друге – постановка на голосування питання про проведення виборів мера Києва. 
Знаємо, що вони будуть робити все для того, щоб не голосувати". 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: Глава Верховної Ради опозиціонерам не відмовив. 
Що правда, викликати керівника МВС негайно не став, а запропонував почекати до п’ятниці. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Щоб була у нас повна інформація від 

міністра. В п’ятницю на дні уряду буде присутнє все керівництво, уряд нашої держави. Буде 
міністр. У депутатів буде можливість задати питання міністру і почути відповідь". 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: За наполяганням опозиції, Володимир Рибак уже 
вкотре запропонував внести до порядку денного постанову про призначення виборів у столиці. 
Але її знову не підтримали "регіонали". 

Володимир ЯВОРІВСЬКИЙ, нардеп, фракція "Батьківщина": "Світ сміється із нас. 
Столиця, мегаполіс величезний, 4-мільйонне місто, де живуть і міністри, й переміністри, і 
простолюд український. Немає свого самоврядування півроку". 

Володимир ОЛІЙНИК, нардеп, фракція Партії регіонів: "І Конституційний суд, та і вся 
Конституція проти того, щоб призначати незаконні вибори. Бо чергові вибори призначаються 
відповідно до Конституції одночасно у всій Україні. Якщо це позачергові, то їх немає, бо 

терміни вже збігли". 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: Тим часом мітинг біля Київради без народних 

депутатів був нетривалим. Цього разу протест минув спокійно. Тим паче, коли правоохоронців 

було чи не вдвічі більше, ніж учасників акції. 

Ольга БІЛИК, речник ГУ МВС у м. Києві: "Було непорозуміння, коли депутати 

намагалися пройти через цей кордон. Проте їм пояснили співробітники міліції, попрохали 

пройти через приймальню громадян. І вони вирушили туди. В принципі, безконфліктно 

пройшов захід". 

Тетяна ШУМСЬКА, кореспондент: Тим часом столичним обранцям у залі галас 
мітингувальників не заважав. Без опозиційних депутатів Київрада провела сесію 

стаханівськими темпами. За кілька годин розглянули понад дві сотні питань. Вирішили долю 

130 земельних ділянок. Зокрема продали землю на Подолі за 5 мільйонів та передали пів 

гектара в оренду на парковій дорозі, а також схвалила оформлення державних актів на 
скандальний Біличанський ліс. Мітинг тривав не більше години. Нині про нього нагадує лише 
сміття, щити та кілька міліціонерів. Чи буде опозиція і надалі намагатися блокувати засідання 

Київради – нині невідомо. 

Україна поскаржилася європейським послам  

ТВі, Сьогодні  

Андрій ГОДОВАНЕЦЬ, ведучий: Україна поскаржилася європейським послам. Спікер 

парламенту Володимир Рибак сказав головам дипломатичних місій ЄС, що рішення по Юлії 
Тимошенко затягує саме опозиція. І вже авансом поклав відповідальність на опонентів за 
можливе не підписання Угоди про асоціацію з ЄС. 

Наталка ЛЯТУРИНСЬКА, ведуча: Разом з тим він додав, що Віктор Янукович закликав 

фракцію Партії регіонів ухвалити законопроект стосовно Тимошенко. Натомість Арсеній 

Яценюк вважає – такі закиди Рибака на адресу опозиції свідчать про намір Президента не 
підписувати документ на Вільнюському самміті. Чим займалася решта депутатів у п’ятницю – 

розкаже Олена Стецюк. Олено, вітаємо. Тобі слово. 
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Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Вітаю, колеги. Азаров та Захарченко не прийшли 

сьогодні до депутатів, як і значна частина уряду. Хто у відпустці, хто у відрядженні. Спікер 

Володимир Рибак відзвітував – Прем’єр в Криму по роботі. Міністр внутрішніх справ 

Захарченко теж не в Києві. Опозиція якраз вимагала на сьогодні його звіт щодо подій навколо 

Київради. 

Олексій КАЙДА, народний депутат, фракція Во "Свобода": "Де Прем’єр-міністр? Нам 

говорять, що він зараз в Криму. Що, на оксамитовий сезон поїхав? Що то за ставлення? Він в 

Криму працює, а ми чим тут займаємося? Ми вимагаємо – негайно нехай літаком сюди летить, 
нехай прилітає, і виступає перед депутатами. Тому що сьогодні найважливіші питання – це є 
невиплата зарплат, це є затримка по пенсіях, це є непроплата по казначейських рахунках". 

Ганна ГЕРМАН, фракція Партії регіонів: "Те, що ви не дозволяєте нам провести день 
уряду, а намагаєтеся тут пікетуванням і своїми істериками зірвати ще один день, свідчить про 

те, що ви не розумієте, що ті урядовці, які знаходяться за кордоном, працюють над питанням 

підготовки до підписання Угоди про асоціацію з Євросоюзом". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Рибак каже – "розмінку" закінчено, давайте до справ 
соціальних. Профільний міністр Наталія Королевська заявляє – на заборгованості по 

соцвиплатах виділяється 2 мільярди гривень. Арсеній Яценюк твердить – країна по вуха у 

боргах. А Пенсійний фонд взагалі банкрут – борг понад 60 мільярдів гривень. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, голова фракції ВО "Батьківщина" у ВР: "Як може бути таке, пане 
перший віце-прем’єр, що заходи з реабілітації дітей з дитячим церебральним паралічем 

профінансовані на 0,3%? Аж на 225 тисяч гривень. Зате на перельоти Януковича, Рибака і 
Азарова ви витратили 120 мільйонів гривень. У совість хоч елементарна є чи немає?" 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Не брешіть, я говорю – я не літаю нікуди. 

Я з вами працюю в залі". 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Всі питання опозиції адресуються урядовцям, які не 
з’явилися. Спілкуватися з заступниками чи писати письмові петиції немає сенсу, - каже 
опозиція. Година запитань до уряду завершується завчасно. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Давайте подякуємо уряду за роботу, і 
побажаємо роботи уряду". 

Депутати: "Відставка, відставка, відставка…" 

Олена СТЕЦЮК, кореспондент: Депутати планували взятись також за пенсійну 

реформу. Опозиція подавала свої поправки. Натомість регіонали не голосували. Та і власне у 

п’ятницю їх залишилось вже не багато в залі. Тож вони закінчили роботу не ухваливши 

жодного законопроекту. Колеги. 

Вказівку Президента виконали руками позафракційних депутатів  

24 канал, Новини  

Ольга РИЦАР, кореспондент: Вказівку Президента напрацювати в парламенті 
відповідний законопроект для вирішення питання Тимошенко виконали руками 

позафракційних депутатів - Сергія Міщенка та Анжели Лабунської. Незадоволена ініціативами 

колишніх соратників опозиція в четвер зареєструвала свій варіант. Який з них кращий, 

визначитися не змогли. Депутати домовилися розглянути справу Тимошенко через тиждень. У 

порядок денний включили три законопроекти. Регіонали готові підтримати два, які дозволяють 
вивезти Тимошенко в Німеччину на лікування, але в якості ув'язненої. Варіант опозиції - 

амністія чи помилування - називають абсурдом. Законопроект Сергія Міщенка викликав в 

парламенті бурю непорозумінь. Прихильники Юлії Тимошенко і гадки не мають, як колишній 

соратник Тимошенко своїм документом міг запропонувати лікувати Тимошенко в Німеччині на 
умовах Президента. Зокрема, вона не буде мати права залишати приміщення лікарні, а після 
лікування зобов'язана повернутися в Качанівську колонію. Сам період лікування не буде 
зарахований у термін відбування покарання. 
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Сергій МІЩЕНКО, народний депутат, позафракційний: «Це якраз компроміс, щоб цей 

термін не зараховувався. Тому що це існує в європейських законах. І, зрозуміло, що на це влада 
не погодиться ніколи, щоб зараховувати цей термін».  

Сергій ВЛАСЕНКО, захисник Ю.Тимошенко: «Законопроект Адміністрації Президента 
за підписом сина генерального прокурора Міщенка розглядає питання вивезення ув’язнених в 

кайданках на лікування і тримання їх там в тюрмі, по суті. І це не має нічого спільного із 
критеріями Європейського союзу».  

Ольга РИЦАР, кореспондент: Єдиний варіант, який влаштує європейську спільноту - це 
помилування, наполягають депутати з "Батьківщини". Відтак у законопроекті Арсенія Яценюка 
йдеться про те, що людина, яка має на свою користь рішення Європейського Суду, автоматично 

отримує право на помилування або на амністію. 

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": «Якщо Віктор Янукович хоче 
підписати Угоду, ми готові до тристоронніх консультацій на рівні Президента, місії 
Європейського парламенту та української опозиції, щоби погодити законопроект і спільно його 

підписати і проголосувати. Але він на це не іде». 

Олександр ЄФРЕМОВ, лідер фракції Партії регіонів: «Ну, это ж понятно, это глупость и 

за это никто в зале голосовать не будет из депутатов, которые понимают вообще, хоть 
немножко, в законодательной деятельности».  

Ольга РИЦАР, кореспондент: На вперту опозицію послам європейських країн 

поскаржився спікер Володимир Рибак. Мовляв, провладна партія і Президент роблять усе, аби 

вирішити питання Тимошенко, натомість опозиція робить з них заручників власних політичних 

амбіцій. 

Володимир РИБАК, Голова ВРУ: «Блокування опозиційними силами виконання одного з 
принципових зобов’язань України перед європейською спільнотою, я маю на увазі справу 

Тимошенко, можна роз’яснити не інакше, як спробу перекласти відповідальність за зрив 

європейських прагнень України та її народу на своїх політичних опонентів».  

Арсеній ЯЦЕНЮК, лідер фракції "Батьківщина": «Це, скоріш за все, інтерпретація 
думок Віктора Януковича. Янукович так для себе і не прийняв рішення, куди йти – в 

Європейський чи в Митний союз. І розпочав гру, яка називається, хто буде винен за те, що не 
звільнили Юлію Тимошенко і що не підписали угоду з Європейським союзом».  

Ольга РИЦАР, кореспондент: Цього тижня влада зробила крок назад від підписання 
Угоди про Асоціацію - переконаний експерт Центру Разумкова Валерій Чалий. І тому влада вже 
авансом шукає винних на випадок провалу. 

Валерій ЧАЛИЙ, заступник гендиректора з міжнародних питань Центру Разумкова: 
«Очікування Європейського союзу, так як було заявлено вже останнім часом, що необов'язково 

звільняти Тимошенко, буде підписана Угода і так - це нерозуміння того, які процеси 

відбуваються в ЄС, яким чином формується ставлення до цього питання. І це свідчення того, 

що рішення Президентом Януковичем щодо підписання Угоди про асоціацію ще не прийнято».  

Ольга РИЦАР, кореспондент: Керівництво Євросоюзу не стомлюється нагадувати, щоб 

українська влада знайшла рішення справи Тимошенко разом із місією Пета Кокса та 
Александра Кваснєвського. Останні знову цього тижня приїжджали до Януковича на розмову. 

Тим часом риторика Президента України дещо змінюється - виступаючи на засіданні Ради глав 
держав СНД у Мінську він заявив, що будь-які розмови про необхідність вибору України між 

Євразійським інтеграційним проектом та Європою докорінно невірні. Тож він не виключає, що 

після підписання Угоди про асоціацію з ЄС Україна знайде компроміс і з Митним союзом. 

Не сталося логічного завершення з прийняттям закону про лікування в'язнів за 

кордоном  

5 канал, Час. Підсумки тижня  

Лариса ГУБІНА, ведуча: Засватана дівчина всім гарна. Це майже про Україну. Поки за 
неї бореться ЄС та Митний – читай Росія – українська влада поводить себе, як перебірлива пані, 
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яка обіцяє, але не поспішає виконувати. Так і не сталося логічного завершення з прийняттям 

закону про лікування в'язнів за кордоном. Натомість Рада проголосувала інший закон, точніше, 
поправку, через яку Віталій Кличко з його максимальними рейтингами може бути недопущений 

до президентської гонки. Що це – розправа з черговими конкурентами руками опозиції чи 

фальсифікація даної поправки, про яку на повну говорять у команді Кличка? Поки вітчизняні 
депутати змагаються у здогадках, західні друзі вже охололи в коментарях щодо підписання 

асоціації. А Віктор Янукович двічі за останній тиждень був у компанії Володимира Путіна. 
Щоправда, на зустрічі лідерів країн СНД у Мінську розмови віч-на-віч не вийшло. Спробу 

другу Президенти реалізували уже сьогодні у Сочі. 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Що ближче до Вільнюського саміту, то більше 
сторони лоскочуть нерви одна одній. Ставки високі, в хід іде блеф. Екстрений візит місії Кокса-
Кваснєвського до України в понеділок став сигналом – щось пішло в розріз з попередніми 

домовленостями між спецпосланцями Європарламенту та українською владою. Президент 
Чехії, який цього ж дня прибув до Києва, після розмови з Віктором Януковичем дав 

математичний прогноз.  

Мілош ЗЕМАН, Президент Чеської Республіки: "На вірогідність помилування 

колишнього Прем’єра даю від 0 до 100%". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: 100%, що Юлію Тимошенко не помилують до 

Вільнюського саміту дала міністр юстиції Олена Лукаш. І навіть більше: доки не скінчаться всі 
суди, – сказала урядовець. Тож комісія з помилування, яку зібрали у четвер, навіть не 
розглядала питання екс-прем’єр. Єдину умову, за якою Юлія Тимошенко може бути 

помилуваною найближчим часом, озвучив близький до Президента спікер парламенту.  

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради: "Коли людина пише заяву, компенсує 
збитки і тоді комісія при Президенті розглядає помилування". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Подальші торги недоречні. ЄС чекає на конкретні 
кроки з боку України у питанні звільненні опозиціонерки. Таке однозначне послання привезли 

на Банкову і озвучили журналістам міністри закордонних справ Польщі та Швеції. 

Радослав СІКОРСЬКІ, міністр закордонних справ Польщі: "Часу на блеф більше немає. 
Настав час діяти". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Діяти було вже зібралась провладна Партією регіонів. 
Четвер міг стати днем ухвалення закону, який би дозволив Тимошенко виїхати на лікування до 

Німеччини. Попри те, що законопроект не пройшов комітети, регіонали оголосили мобілізацію 

своїх депутатів для підтримки змін до Кримінального та Кримінально-процесуального кодексів, 
запропонованих Сергієм Міщенком. Та несподіваною темою дня стала не справа Юлії, а справа 
Віталія. Рада проголосувала за закон, який може не допустити лідера "УДАРу" до участі у 

президентській гонці. Згідно зі змінами до Податкового кодексу, Кличко не живе останні 10 

років в Україні, бо латив податки в Німеччині. Така новація спровокувала самого Віталія на 
фальстарт виборчої кампанії. 

Віталій КЛИЧКО, лідер фракції "УДАР": "Я балотуюсь в Президенти". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Тож руки депутатів до питання лікування Тимошенко 

так і не дійшли. Така пауза стала в пригоді Віктору Януковичу, адже той поїхав до Мінська на 
зустріч з главами СНД, не маючи гарантій щодо підписання угоди з ЄС. За даними джерел 

видання "Українська правда", у Білорусі Віктор Янукович очікував почути від російського 

Президента пропозицію дешевого газу та кредиту. При чому не за приєднання до Митного 

союзу, а лише за відмову від асоціації з ЄС. 

Володимир ПУТІН, Президент Росії: "Мы оставляем за собой право использовать 
протокол №6 договора о зоне свободной торговли, для того чтобы свой рынок защитить. Это не 
значит, что мы будем запрещать ввоз на российский рынок украинских товаров. Но это значит, 
что эти товары не будут пользоваться льготным режимом в рамках зоны свободной торговли". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Якщо активність на східному фронті – ознака того, що 

Віктор Янукович готує план Б на випадок провалу саміту у Вільнюсі, то запасний сценарій 

задекларувала і Європа.  
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Яцек САРІУШ-ВОЛЬСЬКИЙ, депутат Європарламенту: "Якщо Україна не підпише 
угоду про асоціацію, тоді "план Б". підписання з новим Президентом, обраним у 2015 році, що 

збільшує шанси на підпис". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Про те, що Юлія Тимошенко повинна мати право 

брати участь у виборах у 2015 році, несподівано заявив представник Держдепу США Томас 
Мелія. І так само несподівано спростував наступного дня цю заяву.  

Томас МЕЛІЯ, представник Держдепу США: "Що стосується колишнього Прем’єр-

міністра Тимошенко, її політичне майбутнє мають визначати українські суди та виборці". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Дипломат наголосив, що США орієнтуватимуться у 

своїх висновках на результати місії Кокса-Кваснєвського. Чи буде угода, залежить від рішення 

саме цих двох людей, – заявив міністр закордонних справ Швеції. 

Карл БІЛЬДТ, міністр закордонних справ Швеції: "Я вам скажу те, що сказав 
Президенту Януковичу. Якщо місія Кокса-Кваснєвського дасть зелене світло, то буде зелене 
світло для України". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Опозиція наголошувала протягом тижня: комісія 
Кокса-Кваснєвського гадає, що єдиний варіант – це часткове помилування Юлії Тимошенко, і 
відмовлялась від підтримки законопроекту, який би дозволив вивезти Юлію Тимошенко до 

Німеччини в кайданках лише для лікування. Арсеній Яценюк підготував законопроект про 

персональну амністію лідера "Батьківщини". Однак наприкінці тижня сама Юлія Тимошенко у 

листі сповістила: вже готова на будь-який варіант виїзду до Німеччини.  

Юлія ТИМОШЕНКО, лідер партії "Батьківщина": "Якщо місія Кокса-Кваснєвського 

прийме рішення відмовитись від процедури мого помилування та вирішить, що необхідно 

перейти до прийняття закону у Верховній Раді щодо мого звільнення, то наша команда 
проголосує лише за той варіант законопроекту, який буде повністю узгоджений з місією лідерів 

ЄС". 

Олександр АРГАТ, кореспондент: Команда Тимошенко згодна і на сценарій без 
помилування. Адже сподівається на швидке рішення Європейського суду з прав людини, яке 
екс-прем’єр зможе дочекатись в клініці "Шаріте". Чи буде це остаточним компромісом, чи 

Віктор Янукович виставить нові умови вирішення проблеми Тимошенко – покаже голосування 

за відповідні законопроекти через 2 тижні. Торговці на залізничних станціях добре знають: на 
коротких зупинках пасажири готові заплатити за товар дорожче, ніж він коштує насправді. Та 
якщо заломити високу ціну і не поступатись – торгівля не йтиме. Так і українська влада, не 
бажаючи опустити планку своїх очікувань за вирішення проблеми Тимошенко, ризикує 
провести євроінтеграційний потяг поглядом, який рушить далі без неї. 

Все менше часу для вирішення питання Тимошенко  

"Студія "1+1", ТСН-Тиждень  

Алла МАЗУР, ведуча: Все менше часу для вирішення питання Тимошенко, однієї з 
головних умов підписання угоди про асоціацію України з Євросоюзом. До ключового саміту у 

Вільнюсі тільки 32 дні. Цього тижня у Раді обіцяли великий прорив. Але парламент 
пересварився, і голосування відклали на тиждень. Ці намети стоять тут уже 2 роки. Стільки ж 

часу влада, опозиція, міжнародні посередники намагаються вирішити питання Тимошенко. 

Останні заяви можновладців звучали вкрай оптимістично і твердили: "ми за крок до 

вирішення". Відпустять на лікування, зроблять перерву в ув'язненні, помилують, частково чи 

повністю, версій того, що має відбутись безліч. І цього тижня їх стало ще більше. Принаймні 
так каже мій колега Стас Ясинський. Чи можеш ти сказати, що хоч щось прояснилося? 

Стас ЯСИНСЬКИЙ, кореспондент: Хотів би втішити тебе і глядачів, оскільки хепі енду 

хочуть всі. От тільки хепі енд цей у кожного свій. В парламенті як гриби множаться 
законопроекти про заборону вибіркового правосуддя, про лікування в'язнів за кордоном, а 
також про особливості амністії та помилувань. От тільки точно сказати, скільки ще проіснує це 
наметове містечко, сьогодні не може ніхто. На сьогодні є кілька варіантів розвитку подій 
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навколо долі ув'язненої номер 1. Протягом місяця багаторівнева гра політиків і юристів 
набиратиме обертів. А свобода єдиної української жінки значитиме все менше і менше, в 

порівнянні з принципами, амбіціями і страхами основних гравців. Тож варіант перший 

ймовірний. Парламент консолідовано голосує за законопроект Сергія Міщенка про лікування 

ув'язнених за кордоном. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: "Тимошенко хворіє, і її треба 
лікувати. Ми повинні їй допомогти". 

Политическая сенсация недели  

ТРК Украина, События недели  

Андрей ДАНИЛЕВИЧ, ведущий: Он вышел на трибуну как на ринг и поразил одной 

короткой речью как одним джебом – Виталий Кличко идет в Президенты. Политическая 
сенсация недели. Лидер партии «УДАР» вышел на трибуну – и сменил политическую повестку 

дня в стране. За минуту до этого заявления Верховная Рада занималась вопросом лечения Юлии 

Тимошенко за границей. Казалось бы, почему именно сейчас Кличко заговорил о 

президентских выборах? Дело в том, что в этот же день парламент принял небольшую поправку 

к Налоговому кодексу, гласящую, что все граждане страны, имеющие вид на жительство в 

других государствах, считаются не проживающими на территории Украины. Для Кличко эта 
поправка может показаться подножкой в его политической карьере и даже помешать участию в 

выборах. Виталий получил вид на жительство в Германии на пике своей боксерской карьеры, а 
эта поправка похожа на какой-то запрещенный удар, на который Кличко ответил резким хуком 

справа. Ирина Юсупова о неожиданном начале президентских выборов. Это старт или 

фальстарт?  

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Съезд, музыка, сотни поклонников, единый 

кандидат – старт президентской кампании оппозиционеры видели именно таким. Все должно 

было быть красиво и торжественно и, конечно же, не за полтора года до выборов.  

Віталій КЛИЧКО, керівник фракції «УДАР»: «Щоб покласти край усіляким домислам і 
спробам розправитися зі мною як з можливим кандидатом, я хочу заявити – я балотуюся в 

Президенти!».  

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Вступить в бой задолго до того, как прозвучал гонг, 
Виталия Кличко, по сути, вынудили. Ведь одна небольшая поправка в Налоговом кодексе, 
может отправить лидера «УДАРа» в нокаут.  

Поправка № 76: «У випадку, якщо особа має право постійного проживання на території 
іноземної країни, вона вважається такою, що не проживає в Україні». 

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: У Виталия Кличко есть вид на жительство в 
Германии. В этой стране он платит налоги, а значит, эта норма касается его напрямую.  

Александр ЕФРЕМОВ, председатель фракции Партии регионов: «Имеет ли право 

чиновник высокого уровня, будучи на должности внутри нашего государства, не платить 
налоги в своем государстве, а иметь заработок за границей, при этом потом рассчитывая на 
льготы, и пользоваться всеми льготами в своем государстве, в том числе и пенсионными 

льготами, в то время, когда здесь не вносится в Пенсионный фонд ничего?!». 

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Скандальную поправку, за которую Партия 
регионов проголосовала в полном составе, внес депутат от «Батьківщини» Игорь Бриченко. 

Остается только гадать, то ли в оппозиции очередная тушка, то ли сговор – и одного кандидата 
в Президенты технично сменили в пользу другого.  

Владимир ФЕСЕНКО, политолог: «Это уже вопрос и для Виталия, и для Арсения 
Яценюка – насколько доверительны отношения, насколько могут доверять команды Виталия 
Кличка своим партнерам из «Батькивщины». Потому что, объективно говоря, в устранении 

Виталия Кличка как потенциального конкурента на президентских выборах заинтересована не 
только Партия регионов, но и «Батькивщина».  
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Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Правда, есть еще одна версия – депутат от 
«Батькивщины» невнимательно читал, что подписывал. Подмахнул, не глядя, а тут – такой 

скандал.  

Сергей ТАРАН, политолог: «Я сумніваюся, що це була спланована провокація з боку 

Яценюка. Якщо навіть і оцінювати міру політичної відповідальності особисто Яценюка, то вона 
полягає лише у тому, що до його списку потрапили люди, які недостатньо уважно читають 
документи». 

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Впрочем сам Бриченко после голосования вышел на 
трибуну и заявил: никаких поправок не вносил, а его подписи – подделаны.  

Игорь БРИЧЕНКО, народный депутат Украины, фракция «Батькивщина»: «Щодо закону 

20/45 і поправок, які там позначені «від Ігоря Бриченка, народного депутати України» - я не 
маю ніякого відношення. І це вам коротко і ясно!». 

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Подчиненного тут же поддержал Арсений Яценюк. 

Мол, «регионы» и сами могли внести эту поправку, но подписи решили подделать, чтобы 

рассорить оппозицию.  

Арсений ЯЦЕНЮК, председатель фракции ВО «Батькивщина»: «Вони все це 
сфальшували – це була хороша спецоперація Партії регіонів. Сильна! Дійсно сильна 
спецоперація! Але те, що ми це все витягнули на зовні…».  

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: После перерыва спикер Владимир Рыбак 

демонстрирует документы и записи стенограмм. В рабочей группе были депутаты от 
оппозиции, а визировал правки Бриченко.  

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной Рады Украины: «У народних депутатів я 
прошу уваги, бо я підняв всі стенограми, пісьма, подпісі – все я подивився! Народним 

депутатом України Бриченком 16 жовтня двома окремими листами за його підписом внесено 

31-ну поправку, не дві, а 31-ну поправку». 

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Кто кого подставил, кто чего не доглядел – теперь 
разбираться поздно. Закон принят и обратного действия не имеет. Дорога в Президенты для 
Виталия Кличко открыта. Изменения в Налоговом кодексе – вот этот кирпич – все лишь 

препятствия на пути. Пока его даже можно убрать в сторону. Но если нужно – кирпич достанут 
и возведут целую стену, пробиться через которую будет не так просто. В Центральной 

избирательной комиссии считают, что поправки, принятые Верховной Радой, к выборам 

Президента никакого отношения не имеют. Правда, есть одно «но». 

Андрей МАГЕРА, заместитель председателя Центризбиркома: «Виникає питання, чи 

можуть норми Податкового кодексу, зокрема, чинного, скажімо, Податкового кодексу, який 

прийнятий свого часу державою, регулювати питання виборчого процесу виборів Президента 
України. На мою думку, ні. Проте іншу позицію можуть мати судові органи».  

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Не успел старший брат заявить о своих 

президентских амбициях, младший уже начал промотур в его поддержку. В родном училище 
физкультуры и спорта Владимир Кличко провел спарринги с детьми, пообещал сделать ремонт 
и еще раз напомнил, что паспорта у братьев – украинские.  

Владимир КЛИЧКО, чемпион мира по боксу: «Гражданства украинского я не менял и 

желания у меня такого никогда не было, поэтому была сделана фотография на фоне 
Михайловского собора». 

Ирина ЮСУПОВА, корреспондент: Вот это фото: улыбающийся Владимир держит 
загранпаспорт гражданина Украины. Точно такой же есть и у Виталия. Правда, теперь ему 

предстоит решать, что же делать со своим правом на жительство в Германии – или отказаться, 
чтобы не рисковать шансом поучаствовать в президентских выборах, или все-таки рискнуть – и 

будь как будет. 

Пятница в Раде: Провокации, споры и отчет о соцвыплатах  

Интер, Подробности  
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Кристина СУВОРИНА, ведущая: Пятница в Верховной раде. Хотели как лучше - 

пригласили правительство, а вышло как всегда - со скандалом и провокациями. Какими - видела 
и слышала Валентина Левицкая. 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: В пятницу в Раде традиционный час вопросов к 

правительству. Тема сегодня особенно актуальна: планировали разобраться с причинами 

задолженности по социальным выплатам. Однако предметного разговора не вышло.  

Ждали министров во главе с Азровым, но многие прислали заместителей. Премьерское 
кресло - тоже пустует.  

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной Рады Украины: "Прем'єр-міністр України в 

четвер, п'ятницю і суботу працює в Криму, там дуже багато йде зустрічей". 

Алексей КАЙДА, народный депутат Украины, фракция "Свобода": "Він в Криму 

працює, а ми тут чим займаємося? Ми вимагаємо негайно - нехай літаком сюди летить!" 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: О ситуации с выплатами докладывает министр 

соцполитики Наталья Королевская. Мол, признаем, проблемы были, но уже решаются.  

Наталья КОРОЛЕВСКАЯ, министр социальной политики: "Заборгованості з зарплати в 
бюджетній сфері сьогодні немає і для цього уряд виділив додатково 2 млрд 100 млн грн". 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, фракция "Батьківщина": "Зате на 
перельоти Януковича, Рибака і Азарова ви витратили 120 млн грн!" 

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной Рады Украины: "Від депутатів надійшло 

звернення - скільки коштів пішло на перельоти Яценюка, коли він був головою ВР? Тому я дам 

таку інформацію". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Вместо профессиональной дискуссии - снова 
взаимные обвинения. "Свобода" требует срочно вызвать в Раду главу МВД Захарченко - 

ответить за действия Беркута под Киевсоветом. Слушать замминистра отказывается. Раз так - 

спикер Рыбак прекращает "час правительства". 

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной Рады Украины: "Давайте подякуємо уряду 

за роботу, і побажаємо роботи уряду". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: После такой разминки взялись за пакет 
пенсионных законопроектов от оппозиции. Но снова, вместо обсуждения, выясняют, кто 

виноват, что пенсионерам так плохо живется. А под конец и вовсе - чуть не подрались.  

В это же время двумя этажами ниже спикер Рыбак встречался с послами европейских 

стран. Убеждал в том, что украинские парламентарии способны договориться и принять 
оставшиеся законы, необходимые для евроинтеграции.  

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной Рады Украины: "Сьогодні у Верховній раді 
зареєстровано 3 законопроекти, що у разі прийняття їх як законів дозволять лікування за 
кордоном засуджених". 

Мортен ЭНБЕРГ, заместитель посла Швеции в Украине: "Ми скажемо уряду і скажемо 

опозиції, що зараз дуже мало часу до Вільнюса, і треба щоб вони співпрацювали - це головний 

месседж". 

Валентина ЛЕВИЦКАЯ, корреспондент: Законопроекты о лечении Тимошенко за 
границей планируют рассмотреть через неделю. А сегодня не смогли проголосовать хотя бы за 
один пенсионный закон. 

Верховная Рада за неделю: Евроинтеграционные законы и скандалы  

Интер, Подробности недели  

Дмитрий АНОПЧЕНКО, ведущий: На уходящей неделе скептиков в Украине стало 

больше - заговорили о возможной неудаче на саммите в Вильнюсе. И вот почему. До сих пор 

непонятно, как именно решить, пожалуй, главную проблему в отношениях с нашими 

европейскими партнёрами - отправить Юлию Тимошенко на лечение в Германию. Верховная 
рада так и не смогла принять необходимые для этого поправки к законодательству. Расписав, 
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каким же образом украинских заключённых можно лечить за границей. Сама же экс-премьер 

заявила - её команда поддержит любой из предложенных законопроектов о её освобождении, 

если его одобрит миссия Кокса-Квасневского. Всю неделю за этой запутанной дискуссией - 

между европейскими политиками и украинскими законодателями - следила наш политический 

обозреватель Ольга Червакова. 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: На эту пленарную неделю возлагались большие 
надежды. От парламента ожидали голосования за законопроект, который хоть как-то решил бы 

судьбу Тимошенко. Времени у депутатов мало, каждый день в парламенте появляется новый 

проект решения. И каждый новый - сложнее предыдущего. На прошлой неделе был всего один 

законопроект, теперь их уже три. Последний внесла оппозиция. 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, лидер фракции "Батьківщина": «Три 

опозиційні фракції вносять до парламенту закон про заборону вибіркового правосуддя будь-яка 
людина, яка отримала рішення ЄСПЧ, отримає в Україні право або на помилування, або на 
амністію». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Это то же самое, что помилование, только не от 
президента, а от парламента. В законопроекте авторства трёх оппозиционных лидеров так и 

написано: применить полную индивидуальную амнистию к Тимошенко Юлии Владимировне, 
освободив её от отбывания назначенного приговором наказания в виде лишения свободы и 

лишения права занимать государственные должности. Считать судимость Тимошенко - снятой. 

Это самое радикальное решение, и единственное, которое устраивает оппозицию. Сценарий 

сработает при условии позитивного вердикта Европейского суда по правам человека - по делу 

Тимошенко. В партии "Батьківщина" верят, что решение таким и будет. 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, лидер фракции "Батьківщина": «У 

вівторок приїде місія Кокса-Квасненвського, і цей законопроект може бути основою для 
переговорів». 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат Украины, фракция Партии Регионов: «Это 

уже фантазии господина Яценюка. Ну не можем же мы в своем законодательстве прописывать, 
что нам будет суд другой что-то указывать, а мы это будем принимать. У нас есть свои суды, 

они будут принимать решения. Иначе мы дойдем до ручки». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Отпустить и может быть освободить. Таково 

содержание ещё одногО законо-проекта, вне-фракционной Анжелики Лабунской. В нём 

осуждённым разрешается лечиться за границей. Такое решение может принять только суд. И 

только в том случае, если стационарное лечение внутри страны в течение года не привело к 

полному выздоровлению. И вот ещё один пункт. Суд обязан одновременно принять решение об 

освобождении осуждённого из тюрьмы - по состоянию здоровья. 

Анжелика ЛАБУНСКАЯ, народный депутат Украины, внефракционная: « Вона вже їде 
вільною. Тому що суд повинен прийняти рішення разом з дозволом на лікування за кордоном і 
звільнити від подальшого відбування покарання». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Для оппозиции это - хорошо, но мало. Соратники 

Тимошенко хотят не просто освобождения, но и отмены приговора. Проправительственные 
фракции говорят - это неконституционно: парламент не может указывать суду, какие 
принимать решения. Отпустить, но не освободить. Об этом - законопроект внефракционного 

депутата Сергея Мищенко. Лечиться за границей разрешается всем осуждённым, без решения 

суда. Документ предусматривает оторочку исполнения приговора на время лечения. 
Вернувшись в страну, осуждённый должен вернуться и в тюрьму. 

Сергей МИЩЕНКО, народный депутат Украины, внефракционный: «Це європейська 
норма, це існує в багатьох країнах, що під час лікування строк не зараховується до строку 

відбування покарання. Але знову компромісний момент, до другого читання цю норму можна 
прибрати і замінити на норму, що буде враховувати це». 

Владимир ОЛИЙНЫК, народный депутат, фракция Партии Регионов: «Я б тут сказав би, 

знову прислухався до лікарів. Наприклад, булла ксладна операція. Тьреба це зарахувати. Коли 
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проходить якась реабілітація, де зранку крапельниці прокапали, а після обіду по магазинам, то 

напевно є дискусія, треба половину, третину зарахувати». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Сейчас у законопроекта Мищенко - самые высокие 
шансы на принятие. 

Александр ЕФРЕМОВ, народный депутат, фракция Партии Регионов: «Есть некоторые 
вопросы, которые у меня вызывают сомнения, они для дискуссии, но в целом этот законопроект 
может быть взят как базовый для рассмотрения и движения вперед». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Оппозиция о таком варианте и слышать ничего не 
хочет. 

Сергей ПАШИНСКИЙ, народный депутат, фракция партии "Батьківщина": «Закон, який 

внесений Міщенком, він не відповідає на два головних питання перше - припинення політичних 

переслідувань, і друге - по суті цей закон зобов’язує ту ж Німеччину відкрити філію 

качанівської колонії на її території». 

Сергей СОБОЛЕВ, народный депутат, фракция партии "Батьківщина": «Цей закон про 

те, як лікувати. а законопроект, який внесла опозиція - це про звільнення, саме те, чого вимагає 
Європейська комісія, європейські структури». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Действительно ли Европа требует этого или 

согласится на лечение без освобождения? Министры иностранных дел Польши и Швеции 

ответили почти в один голос. 

Карл БИЛЬД, министр иностранных дел Швеции: «Я бы очень скептически относился к 

решению по делу Тимошенко без ее освобождения. Это был бы обход, а не решение 
проблемы». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Именно такие скептики и могут погубить весь 
процесс, - говорят западные эксперты. Даже если миссия Кокса-Квасневского одобрит такой 

проект решения, она не сможет гарантировать аналогичную позицию всех стран-членов 

Евросоюза. 

Андреас УМЛАНД, доцент кафедры политологии Киево-Могилянской академии: 

«Каждая страна имеет право вето. Условие ведь не то, что заключенные Украины могут 
выехать на лечение за границу, это не условие. Условие - чтобы не было избирательного 

применения права». 

Андерс АСЛУНД, старший научный сотрудник Института международной экономики 

им. Петерсона, Вашингтон (США): «Здесь есть единый взгляд европейского союза, и этот 
взгляд - в том, что надо выпустить Юлию Тимошенко в свободу». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Наблюдательная миссия Кокса-Квасневского на 
этой неделе снова была в Украине. Евро-чиновники говорят: последнее слово - за ней. Ревизоры 

завуалировано пояснили - работали, чтобы "обеспечить согласие всех сторон". Однако 

предложенные Радой варианты законодательного урегулирования проблемы предпочли не 
комментировать. На этой неделе все законопроекты о судьбе Тимошенко Такие разные, на этой 

неделе все законозпроекты о судьбе Тимошенко стали жертвами парламентской демократии. 

Владимир РЫБАК, Глава Верховной Рады «Перерва, ідіть чайку попийте, народні 
депутати» 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Депутаты пили чай, ели печенье, ломали 

микрофоны, требовали отставки правительства. 

Владимир РЫБАК, Глава Верховной Рады «Давайте подякуємо уряду за роботу і 
побажаємо роботи уряду»  

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: А ещё - упражнялись в красноречии. 

Вадим КОЛЕСНИЧЕНКО, народный депутат Украины, фракция Партия Регионов: «Мы 

сегодня увидели треррариум единомышленников, который органически сплелись в ненависти и 

желчи». 
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Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, лидер фракции "Батьківщина": «у 

наших політичних опонентів все як завжди, сказали і нічого не роблять» 

Олег ЛЯШКО, народный депутат Украины, внефракционный: «Я згадую 2009 рік, як 

Яценюк кожного дня розказував, що Тимошенко треба по життєво посадити в тюрму за газові 
контракти. Сьогодні ця людина виходе і розказує, що Юлю треба звільнити. Сеня, для чого ти її 
саджав»? 

Владимир РЫБАК, Глава Верховной Рады «Дякую, розминка закінчилася».  

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: За четыре пленарных дня депутаты ни на шаг не 
приблизились к решению проблемы Тимошенко. И власть, и оппозиция заговорили о 

гипотетическом провале соглашения об ассоциации и авансом нашли виновных. 

Владимир РЫБАК, Председатель Верховной Рады Украины: «Блокування опозиційними 

силами виконання одного з принципових зобов'язань України, перед європейською спільнотою 

можна розцінити не інакше, як спробу перекласти відповідальність за зрив європейських 

прагнень України та її народу на своїх політичних опонентів». 

Виталий КЛИЧКО, народный депутат Украины, фракция «Удар»: «Партія Регіонів хоче 
блокування Парламенту зробити руками опозиції, щоб потім зірвати підписання угоди про 

асоціацію, і покласти всю відповідальність на опозицію. Ще раз хочу заявити: не вийде». 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: В субботу европейцы помирили украинских 

политиков. Президент Польши заявил: если ассоциация провалится, виноваты будут все. 

Бронислав КОМОРОВСКИЙ, президент Польши:"Апеллируем, прежде всего, к власти, 

но также и к оппозиции, которая тоже несет ответственность за преодоление или не 
преодоление этого важного и наверное, уже последнего серьёзного барьера на пути Украины к 

западному миру". 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Очередную попытку приступить к работе в 
парламенте предпримут на следующей неделе. 

Олесь ДОНИЙ, народный депутат Украины, внефракционный: «Депутати повинні 
проголосувати за будь-який з законопроектів це не лише підтримка Юлії Тимошенко, це прорив 

інформаційної блокади, це можливість відновити свої сили і абсолютно певен, що це буде 
поштовх для зміни політичної ситуації в Україні. 

Ольга ЧЕРВАКОВА, корреспондент: Это будет последняя пленарная неделя перед 

отчётом миссии Кокса-Квасневского. Времени на принятие закона о судьбе Тимошенко в 

первом и втором чтении - 4 дня. 


